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PROTOKÓŁ NR XII/2015 
 

z XII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 25 czerwca 2015 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych, 
nieobecni: 

1. Andrzej Kowalczys 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE  
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Serdecznie witam na dzisiejszej sesji wszystkich przybyłych, Radnych 
Miasta Gdańska, gości, prezydentów. Bardzo proszę o zajęcie miejsc.  
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o wył ączenie  
z porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia zasad i tryb 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta 
Gdańska – druk 306;  
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na czynności 
Prezydenta Miasta Gdańska – druk 338;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
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Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta 
Miasta Gdańska – druk 341;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana Hilarego 
Przybylskiego na działania Prezydenta Miasta Gdańska – druk 347;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na działania Dyrektora 
Gdańskiego  Zarządu Nieruchomości Komunalnych -  druk 348;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o wł ączenie  do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw 
zaopiniowania kandydatów na ławników do sadów powszechnych na 
kadencję 2016-2019 – druk 344;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska 
odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia referendum 
ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 6 września 2015 r. - druk 339;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz  Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska-Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta 
Gdańska na stałe obwody głosowania - druk 340; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz  Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska-Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego na zajęcia do Pałacu 
MłodzieŜy w Gdańsku, placówki opiekuńczo-wychowawczej prowadzonej 
przez Gminę Miasta Gdańska – druk 342;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego na zajęcia do Gdańskiego 
Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku, placówki opiekuńczo-
wychowawczej prowadzonej przez Gminę Miasta Gdańska – druk 343;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie wprowadzenia kryteriów rekrutacji na 
pierwszym etapie postępowania do Bursy Gdańskiej imienia Ireny 
Sendlerowej z siedzibą przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52 w Gdańsku 
– druk 346;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego 
dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na 
cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  
i ochroną dróg – druk 345;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
 

Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 333, pkt 7 ppkt 1; 
- druk 334, pkt 7 ppkt 2; 
- druk 323, pkt 7 ppkt 27; 
- druk 335, pkt 7 ppkt 36. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Szanowni państwo, przystępujemy do głosowania nad włączeniem 
projektów do porządku obrad. 
 

Druk 338. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    31 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      1 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  
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Druk 338 będzie w punkcie 7 ppkt 41. 
 
Druk 341. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    31 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 341 będzie w punkcie 7 ppkt 42. 

 
Druk 347. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    32 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 347 będzie w punkcie 7 ppkt 43. 

 
Druk 348. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    33 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 348 będzie w punkcie 7 ppkt 44. 

 
Druk 344. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    33 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 344 będzie w punkcie 7 ppkt 40. 
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Druk 339. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    33 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 339 będzie w punkcie 7 ppkt 27 A. 

 
Druk 340. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    33 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 340 będzie w punkcie 7 ppkt 27 B. 

 
Druk 342. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    33 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 342 będzie w punkcie 7 ppkt 37. 

 
Druk 343. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    33 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 343 będzie w punkcie 7 ppkt 38. 
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Druk 346. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    31 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 346 będzie w punkcie 7 ppkt 39. 

 
Druk 345. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    30 
      przeciw    -      1 
      wstrzymało si ę   -      1 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 345 będzie w punkcie 7 ppkt 32 A. 

 
Porządek sesji:  
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 
2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska; 
 
3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

 

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gda ńska z wykonania Bud Ŝetu Miasta 
Gdańska za rok 2014; 

 

- Wystąpienie Prezydenta Miasta Gdańska Pawła Adamowicza; 
- Wystąpienie przedstawicieli Klubów Radnych; 
- Przedstawienie opinii komisji stałych Rady Miasta Gdańska; 
- Pytania do Prezydenta Miasta, odpowiedzi, dyskusja; 
 
5. Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia s prawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud Ŝetu Miasta Gda ńska za 2014 rok 
(druk 299); 

 
                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
                      Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
 

- Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej – Teresa Blacharska–Skarbnik Miasta 
Gdańska  
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- Uchwała Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 1 czerwca 2015 r. w sprawie 
rozpatrzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
Miasta Gdańska za 2014r.  – ref. Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 

-  Głosowanie; 
 
6. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Prezyd entowi Miasta Gda ńska  

za rok 2014 (druk 304); 
 
                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 
- Uchwała Nr 2/2015 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 1 czerwca 2015 r. w sprawie wniosku                     
o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska za rok 2014 – ref. Kazimierz 
Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej; 
 

- Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
- Wystąpienie przedstawicieli Klubów Radnych; 
- Dyskusja; 
- Głosowanie; 
 
7. Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 (druk 333 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok              
(druk 334 + autopoprawka); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Brętowo rejon ulicy Słowackiego 139-155 w mieście Gdańsku (druk 300); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Zakoniczyn rejon ulicy Unruga w mieście Gdańsku (druk 307);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Kolonia Jordana w rejonie Cmentarza Garnizonowego w mieście Gdańsku  
(druk 314);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Święty Wojciech - rejon ulic Trakt Św. Wojciecha i Obwodnicy Południowej  
w mieście Gdańsku (druk 315);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Wrzeszcz - Cmentarz Centralny Srebrzysko II w mieście Gdańsku (druk 316);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

8) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Stare Miasto – Brabank w mieście Gdańsku (druk 309);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

9) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Młode Miasto – Gazownia II w mieście Gdańsku (druk 310);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

10) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Stare Miasto rejon Targu Drzewnego i ul. Garncarskiej w mieście 
Gdańsku (druk 311);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

11) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Oliwa Dolna rejon ulic Kołobrzeskiej i Szczecińskiej w mieście 
Gdańsku (druk 312);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

12) o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  
przestrzennego Ujeścisko rejon ulic Warszawskiej i Białostockiej w mieście 
Gdańsku (druk 313);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

13) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 319);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
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14) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 320);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

15) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 321);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

16) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 322);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

17) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikat po ich 
waloryzacji udzielonych przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 324);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

18) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikat po ich 
waloryzacji udzielonych przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 325);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

19) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikat po ich 
waloryzacji udzielonych przy sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej budynkiem 
mieszkalnym (druk 326);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

20) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej domem mieszkalnym 
(druk 327);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

21) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 328);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

22) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 329);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 



10 
 

23) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 330);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

24) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 331);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

25) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego (druk 332);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

26) w sprawie określenia zasad i tryb przeprowadzania konsultacji społecznych  
z mieszkańcami miasta Gdańska (druk 306);  

27) w sprawie wzniesienia Pomnika Anny Walentynowicz (druk 323  
+  autopoprawka);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
Anna Czekanowicz-DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

27 A) w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska odrębnych obwodów 
głosowania w celu przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego zarządzonego 
na dzień 6 września 2015 r. (druk 339); 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz  Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska-Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
 

27 B) w sprawie podziału miasta Gdańska na stałe obwody głosowania - druk 340; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz  Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska-Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 

28) w sprawie wyraŜenia woli zbycia udziałów posiadanych przez Gminę Miasta 
Gdańska w Spółce INVENO sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku (druk 302);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

29) w sprawie wyraŜenia woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów  
w podwyŜszonym kapitale zakładowym Gdańskiego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku  
(druk 305);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 
 



11 
 

30) w sprawie wyraŜenia zgody na ustanowienie specjalnej strefy ekonomicznej  
w ramach Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej (druk 336);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

31) uchylająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zasad udzielania 
poŜyczek na sfinansowanie kosztów remontu nieruchomości wspólnych, 
stanowiących współwłasność Gminy Miasta Gdańska (druk 301);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

32) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przepisów porządkowych związanych  
z przewozem osób i bagaŜu ręcznego pojazdami gminnego transportu 
zbiorowego na terenie Miasta Gdańska (druk 303);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

  Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

32 A) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości 
stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest 
Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg (druk 345); 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 

33) zmieniającą uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Integracyjno – 
Rodzinnemu – jednostce budŜetowej (druk 337);  

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Piotr Kowalczuk Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                      Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

34) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia odpłatności za pobyt dziecka  
w Ŝłobkach i klubach dziecięcych Gdańskiego Zespołu śłobków (druk 317);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

35) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia statutu Gdańskiego Zespołu śłobków 
na jednostki budŜetowej Miasta Gdańska i Ŝłobków samorządowych 
wchodzących w skład Zespołu (druk 318);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

36) w sprawie nadania imienia „Na Bursztynowym Szlaku” Szkole Podstawowej Nr 11  
w Gdańsku przy ul. Stryjewskiego 28 (druk 335 + autopoprawka);  

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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37) w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego na zajęcia do Pałacu MłodzieŜy w Gdańsku, placówki opiekuńczo-
wychowawczej prowadzonej przez Gminę Miasta Gdańska (druk 342);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

38) w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego na zajęcia do Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku, 
placówki opiekuńczo-wychowawczej prowadzonej przez Gminę Miasta Gdańska 
(druk 343);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

39) w sprawie wprowadzenia kryteriów rekrutacji na pierwszym etapie postępowania 
do Bursy Gdańskiej imienia Ireny Sendlerowej z siedzibą przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52 w Gdańsku (druk 346);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

40) w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników 
do sadów powszechnych na kadencję 2016-2019 (druk 344);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

 

41) w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na czynności Prezydenta Miasta Gdańska  
(druk 338);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

42) w sprawie  rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Gdańska  
(druk 341);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

43) w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana Hilarego Przybylskiego na działania 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 347);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

44) w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na działania Dyrektora Gdańskiego  Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych (druk 348);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

8. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Pre zydenta Miasta.  
9. Wnioski, o świadczenia osobiste.                                             
10. Zakończenie obrad. 
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PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY  
 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Szanowni państwo, komunikatów prezydium nie ma. Czy są komunikaty 
komisji? Nie widzę. Panie prezydencie, czy są komunikaty? Nie ma. 
Przechodzimy do oświadczeń klubowych. 
 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH  
 
 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwo ści  
Panie prezydencie, panie przewodniczący, wysoka rado, dzisiejsza sesja 
zgodnie ze zwyczajem jest poświęcona dyskusji o wykonaniu budŜetu za 
rok 2014 jak równieŜ dyskusją nad udzieleniem absolutorium panu 
prezydentowi Pawłowi Adamowiczowi. Jednak zostałem zobowiązany 
przez klub Prawa i Sprawiedliwości do odniesienia się do tego, co się 
działo na ostatniej sesji Rady Miasta Gdańska, jak równieŜ wydarzenia, 
które miały miejsce nieco później. Przypomnę po krótce. Nasza 
koleŜanka Anna Kołakowska w jednym z punktów sesji Rady Miasta 
Gdańska przytoczyła kilka faktów z Ŝycia potencjalnego wtedy jeszcze 
patrona jednej ze szkół gdańskich, Tadeusza Mazowieckiego i zadała 
pytanie czy tacy, jeszcze niedawno aktywni politycy, są dobrymi 
kandydatami na patronów młodzieŜy szkolnej. Spotkało się to  
z olbrzymim jazgotem, pomówieniami, zarzutami pod adresem Anny 
Kołakowskiej. Pozwolę sobie przytoczyć tekst jednego dokumentu. 
Obywatelka Anna Stawicka podejrzana o to, Ŝe po wprowadzeniu na 
terenie PRL stanu wojennego z dniem 13 grudnia 1981 r. działając 
wspólnie i ze swoimi kolegami, podobnie jak i ona biorącymi udział  
w związku przestępczym w tzw. Ruchu Młodej Polski, czyli organizacji 
mającej na celu przestępstwo, rozpowszechniała fałszywe wiadomości 
zawarte w ulotce zatytułowanej jako „Oświadczenie”, podpisanej „Ruch 
Młodej Polski”, drukowanej na powielaczu, w której Wojskową Radę 
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Ocalenia Narodowego określa się mianem „Hunty Zniszczenia 
Narodowego” oraz stwierdza się, Ŝe osoby internowane przebywają  
w obozach koncentracyjnych a nadto, Ŝe rządy w kraju sprawuje 
dyktatura wojskowa, co mogło wywołać niepokój publiczny lub rozruchy, 
a czyniła to w ten sposób, Ŝe rozdawała te ulotki w Kościele Mariackim  
w ilości około 300 sztuk wspólnie z innymi osobami w dniu 3 stycznia 
1982 r. proszę państwa, Anna zawsze stała na straŜy prawdy ponosząc 
często dość dotkliwe konsekwencje swojego postępowania. Podobnie 
było z ostatnią sesją Rady Miasta Gdańska. Zadała uzasadnione 
pytania, nie uzyskała na nie Ŝadnej merytorycznej odpowiedzi, nie 
spotkała się z Ŝadną merytoryczną polemiką ze strony czy to pana 
prezydenta, czy to kolegów i koleŜanek radnych, wprost przeciwnie 
została obrzucona stekiem, nie powiem wyzwisk, ale niewybrednych 
określeń. Pan prezydent nawet zarzucił jej wprost kłamstwo i podwaŜył 
zdolności moralne do wykonywania zawodu nauczyciela. Po tej sesji 
jeden z kolegów radnych popełnił list otwarty, który teŜ spotkał się  
z jednoznacznym odporem środowisk, do których ten list adresował. Nie 
chce się tutaj dłuŜej nad tym zatrzymywać. Mam prośbę do pana 
prezydenta, do pana przewodniczącego, bo w całej tej sprawie 
otrzymaliśmy, Rada Miasta Gdańska otrzymała, pan prezydent otrzymał, 
list Instytutu Pamięci Narodowej Oddział w Gdańsku, Komisja Ścigania 
Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu. Pan naczelnik Oddziału  
w Biurze Edukacji Publicznej w Gdańsku, pan Karol Nawrocki, skierował 
list do pani kurator pomorskiej w tej sprawie ale do wiadomości równieŜ 
do pana przewodniczącego i do pana prezydenta. JeŜeli mógłbym mieć 
prośbę, Ŝeby się panowie rozpowszechnili ten list, Ŝeby wszyscy radni 
mogli się zapoznać i z argumentami w tym liście równieŜ. Poszło juŜ? 
Dziękuje bardzo. W kaŜdym bądź razie pozwolę sobie zacytować jeden 
akapit z tego pisma, jednocześnie nie odnosząc się do szerszych 
polemik i wyrwanych z kontekstu wypowiedzi medialnych w odniesieniu 
do pani Anny Kołakowskiej, pragnę panią przekonać, Ŝe jakkolwiek 
dyskusja nad Ŝyciorysem postaci historycznej jaką niewątpliwie jest 
Tadeusz Mazowiecki, nie powinna  budzić większych wątpliwości.  
W swoim politycznym Ŝyciu Tadeusz Mazowiecki podjął szereg dobrych  
i złych decyzji. Napisał wiele wartościowych tekstów publicystycznych,  
w których jednak część równieŜ dziś moŜe budzić powaŜne wątpliwości 
natury etycznej. Tym samym nie jest wyrazem niegodziwości, a raczej 
świadectwem szerszej wiedzy historycznej, polemika radnej 
Kołakowskiej ze stanowiskiem, iŜ Tadeusz Mazowiecki był człowiekiem 
niezłomnym. Po 1945 r. zdominowanej przez komunistów Polsce 
ogromna część naszych rodaków angaŜując się w Ŝycie polityczne była 
niejako zmuszona do postaw konformistycznych. I tu się zatrzymam. Nie 
chcę dyskutować o przeszłości i Ŝyciu Tadeusza Mazowieckiego, nie to 
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jest bowiem celem mojego wystąpienia. Myślę, Ŝe jeŜeli otrzymaliście 
państwo ten materiał, to spokojnie się z nim zapoznacie. Wpłynęły 
równieŜ w obronie Anny Kołakowskiej, czyli jakby w świadectwie prawdy 
opinie z róŜnych szkół na drodze jej kariery zawodowej, oczywiście 
opinie jednoznacznie pozytywne. Wpłynęły pisma wyraŜające swoje 
oburzenie tą całą sytuacją z Komisji Międzyzakładowej Pracowników 
Oświaty NSZZ Solidarność, skierowane do pana prezydenta Pawła 
Adamowicza i Bogdana Oleszka pismo byłych więźniów stanu 
wojennego Stanisława Chodakowskiego, Andrzeja Osipowa, Czesława 
Nowaka. Wpłynął list popierający panią Annę Kołakowską ze strony 
byłych więźniarek politycznych oraz kobiet zaangaŜowanych w Ŝycie 
publiczne, które w stanie wojennym były ofiarami tamtego systemu. 
Droga Platformo Obywatelska, często sami o sobie mówicie i nazywacie 
się Polską racjonalną. Myślę, Ŝe na tym przykładzie moŜemy to 
potraktować jako pewnego rodzaju uzurpację intelektualną. Myślę, Ŝe ten 
materiał IPN-u, jak równieŜ wiele dostępnych materiałów historycznych 
na polskim rynku, a przypomnę, Ŝe w ostatnim tygodniu miała premierę 
ksiąŜka Piotra Gontarczyka, biografia Tadeusza Mazowieckiego. 
Zachęcam do przeczytania tych wszystkich pozycji, przeprowadzenia 
procesu myślowego po zapoznaniu się z tymi tekstami, to naprawdę nie 
boli i wyciągnięcia samodzielnych wniosków. Wierzę głęboko, Ŝe wiele 
osób na tej sali jest zdolnych do przeprowadzenia takiego procesu  
i wnoszę i apeluję, Ŝeby nie szykanować w Gdańsku, który dumnie 
nazywa się miastem wolności osób, które śmią i mają odwagę stawiać 
pytania i oczekują na te pytania rzetelnej odpowiedzi, a nie kalumnii  
i postponowania. Dziękuje bardzo. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Klub Radnych Platform y 
Obywatelskiej  
Oświadczenie klubowe przewodniczącego Grzegorza Strzelczyka nie 
moŜe pozostać bez odpowiedzi. Wydaje mi się, Ŝe mamy tu do czynienia 
dzisiaj jednak z pewnym naduŜyciem, poniewaŜ zarówno oświadczenie 
radnego Andrzeja Kowalczysa, którego jak państwo widzicie nie ma 
dzisiaj z nami. Fala nienawiści, która go spotkała po opublikowaniu tego 
oświadczenia spowodowały u niego powaŜne perturbacje zdrowotne  
i przebywa w szpitalu. Sami państwo widzicie do czego prowadzi takie 
prowadzenie dyskusji. Wypowiedzi Andrzeja Kowalczysa ale takŜe 
działanie prezydenta Kowalczuka po opublikowaniu artykułu nie 
dotyczyło tak naprawdę Tadeusza Mazowieckiego, o którym wczoraj 
kandydatka na premiera Prawa i Sprawiedliwości, Beata Szydło, 
powiedziała: Tadeusz Mazowiecki był człowiekiem wielkim. Polecam 
wsłuchiwać się w słowa kandydata na premiera waszego ugrupowania. 
Te wypowiedzi dotyczyły innych postaw niegodnych nauczyciela  
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w Polsce i dotyczy zarówno pani Anny Kołakowskiej jak i dyrektor szkoły. 
Mieliśmy do czynienia po sesji i po wystąpieniu dotyczącym Tadeusza 
Mazowieckiego z łamaniem prawa w postaci blokowania legalnej 
manifestacji. MoŜemy się z  nią zgadzać lub nie. Była ona manifestacją 
legalną. Pani Kołakowska uŜywała takŜe słów, powszechnie 
uznawanych jako obraźliwe, podczas manifestacji. Powiem szczerze, Ŝe 
mamy tutaj do czynienia z dwoma rodzajami patriotyzmu. Z jednej strony 
patriotyzm Anny Kołakowskiej, który znamy  z tej sali, z przekazów 
medialnych i z róŜnych występów, a z drugiej strony mamy patriotyzm 
Andrzeja Kowalczysa, człowieka wielce zasłuŜonego, który dzisiaj  
w nowej Polsce potrafi przekłuwać to, co umie robić na pomoc róŜnym 
osobom. Jak wiecie organizuje turnieje piłkarskie, propaguje sport, 
pomaga osobom, zwłaszcza dzieciom, z rodzin zaniedbanych, 
współpracuje z organizacjami pozarządowymi. Myślę, Ŝe jest to 
patriotyzm, który odpowiada mojej wizji i jest patriotyzmem, który 
popycha Polskę do przodu. Porównywanie legalnych działań, myślę, Ŝe 
prezydent Kowalczuk jako organ nadzorujący i prowadzący publiczną 
szkołę podstawową ma pełne prawo wystąpić do organów do tego 
powołanych przy Kuratorium Oświaty o zbadanie tego, czy zarówno pani 
czy pani dyrektor postępuje zgodnie z prawem i wypełnia obowiązki 
narzucone na nią przez kartę nauczyciela i to zrobił. Poczekajmy 
spokojnie, bez emocji na wyniki pracy tychŜe organów, które orzekną czy 
prowadzenie szkoły i takie wypowiedzi publiczne mieszczą się  
w granicach prawa czy nie. Porównywanie tego typu zachowania do 
działań prokuratorów z okresu stanu wojennego wydaje mi się 
przynajmniej naduŜyciem. Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwo ści  
Wystąpienie koleŜanki było trochę nie na temat, nie o tym mówiłem. 
Pozwolę sobie zauwaŜyć, Ŝe ta fala hejtu, która spotkała Andrzeja, to 
nasze środowiska mają do czynienia z takim hejtem od wielu lat. To jest 
jedna sprawa, a druga sprawa, na która chciałem zwrócić uwagę,  droga 
koleŜanko, cały czas mówimy o podziałach w społeczeństwie. Moje 
wystąpienie miało na celu to, Ŝeby zamknąć ten temat i bronić prawa do 
wolnego myślenia, do zadawania pytań w mieście wolności jakim jest 
Gdańsk. Wystąpienie koleŜanki dzielące patriotyzm Andrzeja 
Kowalczysa, patriotyzm Anny Kołakowskiej, aj głęboko wierzę, Ŝe 
Andrzej Kowalczys i Anna Kołakowska są wartościowymi patriotami, 
którym jest na sercu i ich celem jest to, Ŝeby nasz kraj, nasze miasto 
rozwijało się, było kwitnące i jestem przekonany, Ŝe obie te osoby mają 
taki sam cel, jak widać róŜne drogi dojścia ale nie dzielmy znowu 
społeczeństwa na lepszych i gorszych patriotów. Zwykle to nam 
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zarzucano takie podziały. Teraz widzicie państwo, Ŝe to jest domena 
Platformy Obywatelskiej. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Bardzo proszę o ciszę. Udzielam głosu pani przewodniczącej. 
Zwracam się do pani radnej Chmiel, nie ma w tym punkcie dyskusji. 
Bardzo proszę pani przewodnicząca Dulkiewicz. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Klub Radnych Platform y 
Obywatelskiej  
Bardzo wierzę w to, Ŝe pani Anna Kołakowska  jako młoda staŜem 
Radna Miasta Gdańska jeszcze będzie pracować na rzecz miasta 
Gdańska ale przede wszystkim mam nadzieję, Ŝe jej wystąpienia 
publiczne będą w granicach prawa i nie będą nikogo obraŜać. Dziękuję. 
 
 
 

PUNKT 4 
 

SPRAWOZDANIE PREZYDENTA MIASTA GDA ŃSKA  
Z WYKONANIA BUD śETU MIASTA GDAŃSKA ZA ROK 2014  
 
 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska  
Szanowny panie przewodniczący Rady Miasta Gdańska, wysoka rado, 
przedstawię Państwu realizację budŜetu Gdańska w minionym roku. Na 
początek powiem krótko – miał być deficyt, a jest nadwyŜka budŜetowa 
w wysokości 106,4 mln zł. Było to moŜliwe dzięki sprzyjającej 
koniunkturze w gospodarce i racjonalnemu wydatkowaniu środków 
publicznych. 
 
Produkt krajowy brutto w 2014 r. wzrósł o 3,4%, wobec odnotowanego 
1,7% w 2013 r. Średnioroczny wskaźnik inflacji wyniósł 0% i był niŜszy 
od przyjętych załoŜeń znacząco, bo o 2,4%. Natomiast stopa bezrobocia 
na koniec roku ukształtowała się na poziomie 11,5%. Nastąpiła równieŜ 
poprawa koniunktury w Unii Europejskiej, po stagnacji w roku 
poprzednim. PKB zwiększył się o 1,3%, między innymi w wyniku wzrostu 
importu polskich towarów i usług. Blisko 80% polskiego eksportu trafiło 
na rynki europejskie, co przyczyniło się do poprawy dynamiki aktywności 
gospodarczej w kraju.  
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Na wzrost gospodarczy Gdańska zdecydowanie pozytywnie wpłynęło 
dalsze oŜywienie inwestycyjne. Zarejestrowano o 274 więcej nowych 
podmiotów gospodarczych oraz zanotowano przypływ osób pracujących 
o 1%. Stopa bezrobocia była więc mniejsza od krajowej o 5,8%. 
Przeciętne miesięczne wynagrodzenie brutto, w sektorze 
przedsiębiorców na tle kraju, było wyŜsze o 950 zł i stanowiło 4930 zł. 

 
Szanowni Państwo, w ostatnich latach władze Gdańska zrealizowały ze 
środków budŜetowych inwestycje za prawie 5,5 mld zł. Tymczasem 
przyrost zadłuŜenia wyniósł tylko 915,7 mln zł. Dlatego Gdańsk został 
uznany w 2014r. wiceliderem najmniej zadłuŜonych samorządów wśród 
miast Unii Metropolii. Na koniec 2014 r. zadłuŜenie Gdańska do 
dochodów ogółem wyniosło 42%, Warszawy 44%, Krakowa i Szczecina 
po 49%, zaś Wrocławia 61%, Lublina 63%, Bydgoszczy 71%, natomiast 
Łodzi aŜ 78%. RównieŜ udział wydatków majątkowych Gdańska  
w wydatkach ogółem był wysoki – 29%. W pozostałych miastach zaś, 
kolejno: 
- Katowice – 32% 
- Łódź i Rzeszów – po 27% 
- Białystok i Szczecin – 22 i 20% 
- Wrocław – 19% 
- Kraków i Warszawa – po 18% 
- Bydgoszcz – 15% 
- Poznań - 12%  
 
Są to dobre wyniki na tle innych metropolii, a nasze miasto utrzymuje 
wysoką elastyczność finansową. 
 
Wysoka Rado, w 2014 r. wykonano dochody w wysokości 2.733 mln zł, 
tj. 101,2% planu rocznego. WyŜsze wpływy bieŜące to kwota 99 mln zł,  
z tytułu: 
- podatku od nieruchomości – 40 mln zł (wpłata podatnika z tytułu 
nieprawomocnej decyzji podatkowej za lata ubiegłe), 
- mienia komunalnego – 17,5 mln zł (wieczyste uŜytkowanie, dzierŜawa  
i najem), 
- udziałów z PIT, CIT i PCC – 17 mln zł, 
- pozostałe dochody – 23,5 mln zł (naleŜności, w tym odsetki od 
nieterminowych wpłat – 10,5 mln). 
 
Nie zrealizowano natomiast dotacji inwestycyjnych z Unii Europejskiej 
w kwocie 78,2 mln zł. Środki te zasilą budŜet roku 2015  
z przeznaczeniem na odtworzenie zadań inwestycyjnych, które nie 
zostały sfinansowane w budŜecie roku ubiegłego. 
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Wydatki ogółem wykonano w wysokości 2.626,8 mln zł, tj. 94% środków 
zaplanowanych. W sferze operacyjnej mniej wydano na: 
- administrację - 8,3 mln zł (utrzymanie Urzędu, stanowisk pracy, 
zarządzanie infrastrukturą ICT), 
- transport – 5 mln zł (utrzymanie transportu miejskiego, koszty 
funkcjonowania ZTM), 
- gospodarkę mieszkaniową – 3 mln zł (koszty związane  
z przygotowaniem nieruchomości do sprzedaŜy i z rozliczaniem opłat) 
- nieuruchomione rezerwy budŜetowe – 8,4 mln zł, 
- edukację – 6,9 mln zł (koszty utrzymania placówek oświatowych), 
- opiekę społeczną – 2,4 mln zł (m. in.  z tytułu przesunięcia 
harmonogramu realizacji projektów miękkich, finansowanych z UE).  
 
W ramach środków w wysokości 38,3 mln zł wyremontowano 
infrastrukturę komunalną, podnosząc jej jakość uŜytkową w dziedzinach: 
- gospodarka komunalna  – 13,0 mln (remonty zbiorników retencyjnych), 
- melioracje – 9,4 mln, 
- oświata – 5,4 mln, 
- kultura – 5,0 mln, 
- Ŝłobki, pomoc społeczna – 0,7 mln. 
 
Tak, jak co roku, dofinansowaliśmy zadania: 
- oświatowe w wysokości 342,4 mln (tj. więcej o 30 mln zł, niŜ w 2013 r.), 
- zadania zlecone 12.470 tyś zł, w tym: administracja  9.316 tyś zł, 
opieka społeczna 2.300 tyś zł. 
Ponadto, wpłaciliśmy do kasy państwowej „janosikowe” – 29 mln zł. 
 
Wydatki majątkowe w ujęciu finansowym zostały wykonane w wysokości 
762,8 mln zł. Zakończyliśmy realizację 40 przedsięwzięć inwestycyjnych. 
NajwaŜniejsze z nich to: 
- budowa Europejskiego Centrum Solidarności, 
- budowa Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego, 
- przebudowa Kanału Raduni na długości 7,2 km, 
- zbiornik retencyjny Jasień, 
- przebudowa szlaku wodnego na Motławie (etap II), 
- modernizacja chodników o łącznej długości 25.069 metrów bieŜących 
i jezdni o długości 5.153 mb, 
- I etap systemu drogowskazowego Gdańska – objęto 13 skrzyŜowań, 
- budowa 5 boisk przy szkołach, w tym jednego wielofunkcyjnego, 
- budowa 20 placów zabaw, w tym 10 przyszkolnych, 
- Ŝłobek trzyoddziałowy dla 96 dzieci, przy ul. Królewskie Wzgórze. 
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Szanowni Państwo, w całym roku budŜetowym na bieŜąco 
kontrolowaliśmy dochody i wydatki. Dzięki takiej polityce nie zaciągnięto 
kredytów przewidzianych w pierwotnym budŜecie, w wysokości 158 mln 
zł. ObsłuŜyliśmy dług z tytułu zaciągniętych kredytów i wyemitowanych 
obligacji w kwocie 138,5 mln zł, poprzez spłatę całości ze środków 
miasta. 
 
NadwyŜka operacyjna bieŜąca, od której uzaleŜniona będzie  
w przyszłych latach zdolność kredytowa Gdańska, ukształtowała się na 
poziomie 342,7 mln, tj. 12,5% dochodów, przy planowanej wysokości 
192,7 mln zł. Działania dyscyplinujące są podyktowane tym, aby nie 
zabrakło środków na inwestycje w latach 2018-2022. W ten sposób 
realizujemy odpowiedzialność ponad kadencyjną za nasze miasto. 
Odkładamy te pieniądze, aby moŜna je wykorzystać na inwestycje 
równieŜ w  kadencji 2018-2022. Wysoka Rado, aktywność inwestycyjna 
Miasta nie słabnie. Wydatki majątkowe stanowiły 29% budŜetu. Deflacja 
nie była uciąŜliwa tak, jak dla budŜetu centralnego, bo nie odbiła się na 
wpływach z PIT, CIT i podatku od nieruchomości. Szczególnie naleŜy 
podkreślić fakt podniesienia miastu Gdańsk przez agencję ratingową 
Fitch oceny (na bazie roku 2014), uwiarygadniającej zdolność 
kredytową. Nasz rating międzynarodowy wzrósł do poziomu „A-” 
z „BBB+” i jednocześnie został podwyŜszony rating krajowy z „AA-” do 
„AA”. Nie ukrywam, Ŝe przyszłych latach nie będzie łatwo taką ocenę 
utrzymać, ale warto na ten szczyt się wdrapać. To pokazuje naszą 
wiarygodność na finansowych rynkach europejskich i na pewno ułatwi 
nam pozyskiwanie tańszych kredytów z europejskich instytucji 
finansowych. Głównym czynnikiem podniesienia ratingu są dobre wyniki 
operacyjne, tj. nadwyŜka bieŜąca zapewniająca miastu wysoką zdolność  
do samofinansowania wydatków majątkowych. Dlatego wzrost wydatków 
operacyjnych był, i musi być pod kontrolą, aby stworzyć w nowej 
perspektywie dalszą elastyczność finansową, umoŜliwiającą realizację 
inwestycji w naszym mieście. Jest to najtrudniejsze zadanie, które 
będzie nas czekać jesienią  tego roku, kiedy przedstawię budŜet miasta 
na 2016 rok. Presja wydziałów, część opinii publicznej na podnoszenie 
wydatków bieŜących jest ogromna. JeŜeli nie będziemy kontrolować 
wydatków bieŜących, to naleŜy się poŜegnać z powaŜnymi inwestycjami 
2022 r., czyli z moŜliwością pozyskania środków unijnych. Przed nami 
wielka debata w latach kolejnych, jak rozsądnie kontrolować wydatki 
bieŜące. 

 
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo radni, Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku, w dniu  
23 kwietnia br. wydał pozytywną opinię o sprawozdaniu prezydenta 
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z wykonania budŜetu za 2014 r. bez jakichkolwiek uwag. Biegły rewident 
w swoim raporcie z dnia 6 maja br. potwierdził, Ŝe sprawozdanie 
finansowe w sposób rzetelny i jasny przedstawia sytuację majątkową  
i budŜetową miasta. RównieŜ wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
Prezydentowi Miasta Gdańska absolutorium został pozytywnie 
zaopiniowany przez Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w dniu 9 czerwca br. 

    
Dziękując państwu radnym, w szczególności panu przewodniczącemu 
i członkom Komisji Rewizyjnej za analizę i pozytywną ocenę wykonania 
budŜetu w 2014 roku, wnoszę o przyjęcie obu uchwał. 

 
Prezentacja stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuje bardzo. Poproszę przedstawicieli Klubów Radnych  
o wystąpienie. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, warto w takim 
momencie zauwaŜyć, Ŝe prezydent otrzymał oklaski za to, co było jego 
obowiązkiem, przedstawił sprawozdanie z wykonania budŜetu. 
Natomiast rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu to punkt 
porządku obrad, w którym realizuje się waŜna część procedury 
absolutoryjnej. Znalazłem cytat gdzieś w literaturze z wyroku NSA, Ŝe 
rozpatrzenie sprawozdania przez radnych wyga od nich aktywności na 
sesji rady, a tym samym wyłącza nieme zachowanie się. Stąd myślę, Ŝe 
zawsze tak pojmowaliśmy swój obowiązek i ocenialiśmy wszystkie 
kolejne sprawozdania, które mieliśmy zaszczyt na forum rady oceniać. 
Po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budŜetu rada powinna 
ocenić jego wykonanie. MoŜna by się tutaj przerzucać cyframi, które tu 
jeszcze nie raz będą padały ale pierwsza zasadnicza kwestia to taka, Ŝe 
nadwyŜka budŜetowa pojawiła się z powodu nie wykonania największej 
części wydatków majątkowych, czy to z czego aktualne władze są 
najbardziej w mieście dumne. Wydatki bieŜące jeŜeli maleją, to naleŜy 
analizować gdzie tego pasa zaciśnięto. Czy to było tylko spowodowane 
pewną histerią finansową czy były to konieczne kroki merytoryczne. 
Przykład szukania oszczędności w szkole w Kokoszkach pokazuje, Ŝe 
była wyŜsza konieczność i stąd quasi prywatyzacja oświaty. Ocena 
sprawozdania z wykonania budŜetu to jedna  z przesłanek, która 
decyduje o udzieleniu lub nie udzieleniu absolutorium. Radni powinni 
wziąć pod uwagę fakt, Ŝe przyjęcie sprawozdania nie oznacza 
automatycznie udzielenia absolutorium. Chodzi o zgodność budŜetu 
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uchwalonego i wykonanego w sensie zadaniowym. NaleŜy sobie zadać 
zasadnicze pytanie, czy te zadania, które na wstępie zaplanowano na 
początku 2014 r., czy one zostały wykonane. Z punktu widzenia 
formalnego korygując ten budŜet prezydent mieści się w błędzie 
planistycznym w granicach między 5 a 10% czyli teoretycznie dzisiaj 
dopuszczalnym. Błąd planistyczny powyŜej 5% to juŜ jest świadectwo 
pewnej trudności czy nieumiejętności planowania, nieprzewidywania 
pewnych wskaźników czy ewentualnie opóźnień, bo to Ŝe nie wykonano 
wydatków majątkowych to są opóźnienia. To, Ŝe nie wzięto kredytów, 
które zaplanowano wziąć, to są niewydane środki na inwestycje, które 
rok temu uznano za niezbędne. Przyjęcie sprawozdania z wykonania 
budŜetu przy jednoczesnym wykazaniu róŜnic miedzy budŜetem 
uchwalonym, a budŜetem wykonanym, co widzieliśmy w sprawozdaniu, 
które dostarczono na ręce Radnych Miasta Gdańska nie wyłącza 
moŜliwości nie udzielenia absolutorium. Tyle nasz klub uwaŜa za 
stosowne, Ŝeby powiedzieć w  tym punkcie obrad. Bardzo dziękuję.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, co roku przy 
okazji absolutorium, przy okazji sprawozdania z budŜetu spotykamy się 
po to, Ŝeby podsumować rok ubiegły. Trudno chociaŜby po 
przemówieniu mojego przedmówcy nie stwierdzić, Ŝe był to bardzo dobry 
rok dla Gdańska, poniewaŜ nawet opozycja nie jest w stanie wskazać 
jakiś specjalnych problemów z wykonaniem budŜetu, nie jest w  stanie 
się przyczepić do większych problemów, które zostały nie wykonane, 
poniewaŜ za tym budŜetem stoją liczby. Przy kaŜdym sprawozdaniu  
z budŜetu warto, Ŝeby kilka liczb przytoczyć, pan prezydent wskazał ich 
bardzo duŜo, natomiast warto, Ŝeby kilka takich najwaŜniejszych liczb, 
które obrazują budŜet zawsze wybrzmiało i w swoim przemówieniu  
w imieniu klubu Platformy chciałbym je przedstawić. Dochody dalej są 
wysokie, tj. ponad 2,7 mld zł. Bardzo waŜną rzeczą jeŜeli chodzi o to, co 
się wydarzyło w zeszłym roku, to jest to, Ŝe mamy nadwyŜkę budŜetową 
w wysokości ponad 100 mln zł. NadwyŜkę uzyskujemy mając dalej  
762 mln zł wydatków majątkowych, czyli wydając 30% budŜetu na 
inwestycje. Uzyskujemy wiele inwestycji  za wysoką sumę 370 mln zł ze 
środków europejskich natomiast dług naszego miasta maleje, wynosi 
42% w związku z tym nawet w roku wyborczym wskazujemy, Ŝe zaleŜy 
nam na dobru miasta, Ŝe pomimo przez ostatnich 7 lat, jak wskazał pan 
prezydent ponad 5,5 mld zł wydaliśmy na inwestycje w tym 2,2 mld zł ze 
środków Unii Europejskiej, to pomimo tego wszystkiego dalej mamy 
poziom zadłuŜenia 42% w związku z tym jesteśmy świetnie przygotowani 
do tego, Ŝeby sięgać po środki europejskie w przyszłym roku i w latach 
kolejnych. To wszystko pokazuje, Ŝe na tle innych miast kaŜdy skarbnik 
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kaŜdego duŜego miasta w Polsce bardzo chętnie zamieniłby się na 
miejsce z panią Teresą Blacharską, bo tak świetnie rządzimy i tak 
świetne wskaźniki mamy jeŜeli chodzi o budŜet naszego miasta. 
Szanowni państwo, chciałbym przy okazji budŜetu wskazać na bardzo 
istotną rzecz. W 2014 r. po raz pierwszy mieliśmy okazję w Gdańsku, 
jest to dla mnie bardzo istotna rzecz, głosować i wybierać projekty  
w ramach BudŜetu Obywatelskiego. Tak to zwykle jest, Ŝe przy pierwszej 
edycji, kiedy jest to coś nowego, to bardzo często nie wszystko wychodzi 
w porządku, natomiast moja komisja, Komisja Strategii i BudŜetu, 
zwróciła szczególną uwagę na wykonanie projektu BudŜetu 
Obywatelskiego i co się okazało, na wszystkie wybrane projekty, chociaŜ 
były one wybrane w lutym i zaczęły się realizować od marca, wszystkie 
zostały wykonane w ubiegłym roku, co do Ŝadnego z tych projektów 
mieszkańcy nie zgłosili Ŝadnych zastrzeŜeń. Nawet przy pierwszej edycji 
byliśmy w stanie wszystko tak starannie przygotować, Ŝeby wszystko 
zostało wykonane w poprzednim roku wyborczym. Szanowni państwo, 
wysoka rado, Klub Platformy Obywatelskiej z pełnym przekonaniem 
będzie za uchwałą zatwierdzającą sprawozdanie finansowe i wykonanie 
budŜetu miasta Gdańska za 2014 r. dziękuję serdecznie.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Proszę państwa, Komisja Strategii i BudŜetu opiniowała pozytywnie, czy 
pan przewodniczący komisji chciałby coś jeszcze dodać? 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Panie przewodniczący, Komisja Strategii i BudŜetu analizując 
sprawozdanie z wykonania budŜetu zwraca uwagę na te liczby, które 
przytoczyłem przed chwilą w swoim przemówieniu, na nadwyŜkę 
budŜetową, na wysoki poziom wydatków majątkowych, na niski poziom 
długu. To wszystko przekonuje nas do wydania pozytywnej opinii. 
Komisja Strategii i BudŜetu wyraziła pozytywną opinię dla sprawozdania 
z budŜetu za 2014 rok.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuje bardzo. Opinia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Czy przewodniczący komisji chciałby coś powiedzieć?  
 
Radny PIOTR DZIK  
Proszę państwa, cyfry juŜ kolega przytoczył i bardzo mu za to dziękuje. 
Tego się nie da oszukać i zmienić. Pozyskiwanie nowych lokali 
mieszkalnych idzie w dobrym kierunku. Cyfr nie będę przytaczał, bo 
chciałbym krótko powiedzieć Środki przekazywane na fundusze 
remontowe wspólnot. Proszę państwa, zarejestrowano spadek ludzi 
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oczekujących na mieszkania, nowe lokale socjalne, remonty podwórek, 
na które miasto bardzo duŜo przeznaczyło i ma jeszcze rezerwy na ten 
rok 798 tys. zł. Bardzo dobra współpraca ze wspólnotami. Co raz więcej 
podwórek, moŜna się przejść po mieście i zobaczyć. Na Targu Rybnym, 
w kwartałach Starego Miasta, we Wrzeszczu i innych obszarach. 
Remonty elewacji. W 2014 r. 109 wspólnot robiło remont elewacji przy 
współudziale gminy jako części wspólnych. W 2015 r. uchwały podjęło 
juŜ 31 wspólnot. Proszę państwa, remonty chodników, place zabaw, 
zbiorniki retencyjne, które słuŜą takŜe mieszkańcom, wybiegi dla psów, 
tabor komunikacji. Jakie miasto moŜe się pochwalić takim taborem? 
Kiedy w Warszawie starano się o metro ze środków unijnych, my 
równolegle staraliśmy się o tramwaj na Chełm. Tam nie wyszło, u nas 
wyszło. JeŜeli ktoś tego nie widzi, to albo nie chce widzieć, albo po 
prostu wstydzi się przyznać, albo mu głupio, Ŝeby się przyznać. 
Głosowanie Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej było następujące:  
4 głosy „za”, 1 „wstrzymujący”, 1 „przeciwny”. To mówi za siebie, Ŝe 
zastanawiali się czy nie zagłosować „za”. Gdyby to był budŜet 
przedstawiony przez naszych kolegów, to ja bym zagłosował „za”. 
Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Proszę o krótkie i skondensowane opinie. Opinia Komisji 
Zagospodarowania przestrzennego opinia pozytywna, pani 
przewodnicząca Małgorzata Chmiel. 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL  
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego analizując wykonanie 
budŜetu i zadań pozytywnie oceniła te działania realizowane przez 
wydziały, z którymi komisja najczęściej współpracuje. Oczywiście gro 
współpracy odbywa się z Biurem Rozwoju Gdańska, gdzie naleŜy 
podkreślić, współpracę zwiększono z radami osiedli i dzielnic miasta  
w zakresie zagospodarowania przestrzennego poza procedurą, czyli 
dodatkowo nie jest to obligatoryjne i nakazowe. Pozytywnie oceniamy 
Studia przestrzeni publicznych w róŜnych dzielnicach, które duŜym 
nakładem pracy Biura Rozwoju Gdańska zostały opracowane jak 
równieŜ przy duŜym zaangaŜowaniu mieszkańców. RównieŜ studia, 
które były konieczne ze względu na Pomorską Kolej Metropolitalną tez 
się odbiły bardzo pozytywnym echem wśród mieszkańców, oczywiście 
zdajemy sobie sprawę, Ŝe nie wszyscy są zadowoleni ze względu na 
dojazdy do tych przystanków ale traktując to jako pierwszy krok naleŜy 
ocenić to bardzo pozytywnie. Bardzo pozytywnym krokiem jest 
koncepcja przygranicznych dzielnic urbanistycznych z uwzględnieniem 
terenów podmiejskich. Jest to waŜny krok w stronę ustosunkowania się 
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do suburbiów. Jest to zupełnie inne widzenie rzeczy pod względem 
urbanistycznym niŜ było preferowane na przykład 10 lat temu i bardzo 
dziękujemy, Ŝe Biuro Rozwoju Gdańska się tym zajęło. Ostatnio  
w trakcie jesteśmy opracowania koncepcji, my jako miasto, przy pomocy 
pracy jako Biura Rozwoju Gdańska, strefy buforowej pomiędzy lasami  
a terenami zurbanizowanymi Gdańska. Nie spodziewałam się, Ŝe będzie 
się to cieszyło tak duŜym zainteresowaniem mieszkańców. Jest to 
bardzo pozytywne działanie Biura Rozwoju Gdańska razem z Lasami 
Państwowymi. Wczorajsze spotkanie, 25-lecie samorządu w gdańsku, 
przemiany urbanistyczne i analiza zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym, która została przygotowana z prezentacją przez Biuro 
Rozwoju Gdańska. Dziękujemy bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opiniowała pozytywnie, bardzo 
proszę pani przewodnicząca Anna Wirska. 
 
Radna ANNA WIRSKA  
Dziękuje bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po 
przeanalizowaniu działań pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu 
miasta Gdańska w zakresie działania komisji. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuje bardzo. Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. 
Przewodnicząca komisji pani śaneta Geryk, bardzo proszę. 
 
Radna  śANETA GERYK  
Panie przewodniczący, szanowni państwo, edukacja to druga pozycja   
w budŜecie w związku z tym pozwolą państwo, Ŝe przytoczę parę liczb 
oraz kilka rzeczy, które się w minionym roku wydarzyło, a był to rok 
bogaty w  wydarzenia jeŜeli chodzi o gdańską edukację. Na utrzymanie 
placówek oświatowych przeznaczono w 2014 r. 896 405 253 zł, 
subwencja oświatowa wyniosła 410 440 539 zł. W związku z wejściem  
w Ŝycie reformy 6-latka, co jest waŜne, w oddziałach szkolnych  
i świetlicach utworzono blisko 200 nowych etatów. W 2014 r. wydano 47 
mln zł na modernizację inwestycji oświatowych, jak równieŜ, co jest 
bardzo waŜne w kontekście ostatnich pism wysyłanych, przeprowadzono 
podwyŜkę płac dla pracowników administracji i obsługi na łączną kwotę  
3 mln zł. W związku z tym chciałabym aby państwo byli świadomi tego, 
Ŝe dzisiaj średnie wynagrodzenie zasadnicze w Gdańsku dla 1. grupy 
wynosi 1375 zł, natomiast dla grupy 19., poniewaŜ tych grup 
uszeregowania jest kilkanaście, 3326 zł. Oprócz wynagrodzenia 
zasadniczego pracownik otrzymuje 20% premii, tzw. dodatek staŜowy, 
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dodatek funkcyjny, dodatek nocny w zaleŜności od stanowiska i tak 
średnie wynagrodzenie z dodatkami w Gdańsku na etat wynosi w 1. 
Grupie 1894,38 zł, natomiast w grupie 19. 5652 ,61 zł. BudŜet 
edukacyjny gdańska w 2015 r. to prawie 740 mln zł. Wynagrodzenie to 
531 mln zł, co oznacza, Ŝe płace pochłaniają ponad 71% całego 
budŜetu. WaŜne jest przypomnienie o kluczowych inwestycjach, które 
zakończyły się w roku poprzednim jak równieŜ część kontynuowana jest 
w roku 2015. Zakończenie budowy obiektu szkolnego przy ul. Azaliowej 
jako jedna z większych inwestycji edukacyjnych w Kokoszkach. 
Pozytywna Szkoła Podstawowa, w której obecnie uczy się ponad 700 
uczniów oraz kontynuacja rozbudowy zespołu boisk i basenu oraz 
nadbudowa segmentu E wraz z remontem sali gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej nr 81 przy ul. Siedleckiego w Gdańsku Osowa. Remont 
pomieszczeń pracowni zawodowych mieszczących się w budynku 
Centrum Kształcenia Praktycznego, który ma na celu dostosowanie 
pomieszczeń do potrzeb przenoszonego z ul. Augustyńskiego Centrum 
Kształcenia Ustawicznego jak równieŜ przeniesienie Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Gdańsku do budynku Zespołu Szkół 
Budownictwa Okrętowego przy ul. Hallera w Gdańsku. Budowa śłobka 
modułowego przy ul. Królewskie Wzgórza, która w tym roku przyjmie 
około 100 dzieci na kwotę około 4 mln. Proszę państwa, tak naprawdę 
jestem przygotowana na godzinne przemówienie ale przecieŜ nie o to 
chodzi, Ŝebyśmy o edukacji mówili przez godzinę. JeŜeli będzie dyskusja 
w następnych punktach, to ja chętnie do tej dyskusji przystąpię. Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania BudŜetu 
Miasta Gdańska. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opiniowała pozytywnie. 
Bardzo proszę pani przewodnicząca komisji, Beata Dunajewska. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Oczywiście opinia pozytywna. W 2014 r. w obszarze pomocy społecznej 
wydarzyło się naprawdę wiele waŜnych rzeczy. Przede wszystkim 
przyjęliśmy na etapie opracowania programów operacyjnych do Strategii 
Gdańsk 2030 priorytety dla działań o charakterze obywatelskim, 
animacyjnym, wsparciu wspólnot lokalnych i rozwoju rodzin. AŜ 3 z 9 
programów operacyjnych dotyczą obszaru usług społecznych. 
Zanotowaliśmy duŜy wzrost środków na działania animacyjne  
w środowiskach lokalnych, w tym domy sąsiedzkie. W 2014 r. 
rozpoczęto proces restrukturyzacji Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie. Przyjęto harmonogram intensywnych działań na rzecz 
zminimalizowania ryzyka kryzysu oraz wzrostu jakości opieki w gdańskim 



27 
 

systemie pieczy zastępczej, co w formie praktycznej objawiło się tym, Ŝe 
podjęto decyzje o wykonaniu znowelizowanej ustawy o wspieraniu 
rodziny i systemu pieczy zastępczej w stopniu większym niŜ ustawa tego 
wymaga. Efektem tych działań było utworzenie referatu usług 
społecznych i przeniesienie cięŜaru kontroli pieczy zastępczej  
z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej do Wydziału Rozwoju 
Społecznego. Bardzo waŜne było rozpoczęcie prac nad ogólnomiejskim 
zintegrowanym programem aktywności osób dojrzałych i seniorów 
„Gdańszczanin 50+”. W praktycznym poziomie objawiło się to 
utworzeniem nowych klubów seniora m.in. duŜego Klubu Seniora 
Motława dla Śródmieścia. W 2015 r. zanotowano wzrost o 15% tego typu 
działań, takŜe pojawiło się 15% więcej klubów seniora w Gdańsku.  
W 2014 r. rozpoczęliśmy budowę Centrum Psychiatrii Środowiskowej 
oraz proces przenoszenia pogotowia dla osób nietrzeźwych do nowej 
lokalizacji, czyli przeniesienia z centrum na ul. Srebrniki. Bardzo wyraźny 
był przyrost środków dedykowanych na realizację zadań publicznych.  
W 2014 r. było to 12% z czego na pomoc społeczną 8%, 
przeciwdziałania uzaleŜnieniom i patologiom społecznym 45% i na 
aktywizację społeczną w tym wspieranie rozwoju lokalnej społeczności  
i domy sąsiedzkie aŜ 70%. Do tej pory miasto Gdańsk przeznaczyło 13 
mln zł na realizację Kart DuŜej Rodziny, chciałabym tylko nadmienić, Ŝe 
ten program w tym roku otrzymał nagrodę ogólnopolską. Podsumowując 
miasto Gdańsk wprawdzie nie ma czegoś takiego w swoich załoŜeniach, 
Ŝe powinno finansować słuŜbę zdrowia ale jednak realizujemy kilka 
programów prozdrowotnych. Największym z nich jest program 
przesiewowy dla dzieci „6-10-14 dla Zdrowia”. W związku z tym, Ŝe były 
pewne zastrzeŜenia co do tych programów prozdrowotnych podjęliśmy 
decyzję, była to równieŜ decyzja podjęta pod wpływem działań Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, o modernizacji, zmianie 
ewaluacji sposobu oceniania i ewaluacji programu. Powstał zespół  
ds. zdrowia, który będzie oceniał pod względem merytorycznym te 
programy. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Kultury opiniowała pozytywnie. Pan 
przewodniczący komisji Marek Bumblis. 
 
Radny MAREK BUMBLIS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, nasza komisja oczywiście z duma 
pozytywnie opiniowała sprawozdanie z wykonania budŜetu. Z wielką 
radością napełnia nas fakt, Ŝe nie wygasł impuls aspirowania Gdańska 
do tytułu Europejskiej Stolicy Kultury i prezydent dotrzymał obietnicy.  
W dalszym ciągu nakłady rzeczowe, finansowe i organizacyjne dla 
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kultury gdańskiej płyną szerokim torem. Cieszy to, Ŝe powstały nowe 
obiekty słuŜące kulturze szeroko pojętej, jak Europejskie Centrum 
Solidarności i Teatr Szekspirowski, pierwszy teatr powstały po długim 
okresie w Polsce, które Ŝyją nie tylko z działalności własnej ale słuŜą 
miejscem dla organizacji imprez innych podmiotów czasami spoza 
naszego miasta. śyją kulturą równieŜ obiekty sportowe, hala Ergo Arena, 
PGE Arena, wielkie koncerty komercyjne mają w nich miejsce albo 
imprezy dla społeczeństw, które cieszą się wielkim zainteresowaniem.  
W Ŝycie kultury nie tylko Gdańska ale i Polski wrosły wielkie imprezy,  
tj. Actus Humanus, Festiwal Golbergowski, Mozartiana czy sięgające do 
tradycji gdańskiego jazzu Jazz Jantar, które największe gwiazdy 
światowe ściągają na swoje koncerty przy udziale wielu tysięcy 
gdańszczan. Cieszy zaangaŜowanie zaufanie miasta dla organizacji 
pozarządowych, decentralizacja środków finansowych na rzecz tych 
organizacji dla realizacji przez nie licznych projektów kulturalnych. 
Wspieranie partnerstw lokalnych, rewitalizowanie miasta przez kulturę, 
wpisanie się w potrzebę poznawania działania na rzecz toŜsamości 
dzielnic, zainteresowania przeszłością, wspieranie grup rekonstrukcji 
historycznej, w to wszystko jako cichy partner włączyły się instytucje 
kultury miasta Gdańska. Wielkie imprezy integracyjne, które kształtują 
dumę z Gdańska, patriotyzm, jak Parada Niepodległości, Dni Sąsiadów, 
Orszak Trzech Króli, Zjazd Gdańszczan, Streetwaves, małe i wielkie 
inicjatywy na rzecz gdańszczan. Gdańsk Ŝyje kulturą. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Sportu opinia pozytywna, pan przewodniczący 
komisji Mirosław Zdanowicz. 
 
Radny MIRISŁAW ZDANOWICZ  
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Chciałbym uzupełnić delikatnie 
niektóre imprezy, bo pan prezydent powiedział juŜ o otwarciu nowych 
boisk i nowych hal. O sporcie przez duŜe S, w którym równieŜ 
partycypuje miasto. W ciągu ostatniego roku odbyło się ponad 30 imprez 
bardzo waŜnych, poczynając od Pucharu Świata we Florecie kobiet 
poprzez Mistrzostwa Świata we Freestyle Motocrossowym, 
Międzynarodowy Turniej Bokserski, mecze towarzyskie w piłce ręcznej, 
mecz Polska-Hiszpania, mecz siatkarski Polska-Iran, Festiwal śeglarski 
Baltic Sail, Turniej finałowy Grand Prix w rugby, gdzie nasi zawodnicy 
zdobyli równieŜ mistrzostwo Polski, rozpoczęcie Tour de Pologne. 
Chciałbym szczególnie zwrócić uwagę, poniewaŜ miasto bardzo się 
interesuje sportem młodzieŜowym i nie tylko. Oprócz tego, Ŝe jest pomoc 
w postaci dotacji dla klubów na najwyŜszym poziomie, miasto 
zorganizowało granty dla 231 klubów na sumę ponad 3 mln zł. Miasto 
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funduje stypendia dla wybitnych studentów czy teŜ młodzieŜy szkolnej, 
którzy uzyskują nieprzeciętne wyniki w sporcie, jest to suma ponad 650 
tys. zł, to jest ponad 40 stypendystów. W formie nagród nagrodzono 
około 200 osób na sumę ponad 400 tys. zł. Jest to ponad 30 imprez na 
najwyŜszym poziomie i zabrakło nam małej kropki nad i, aŜeby Lechia 
Gdańsk wreszcie zaczęła się meldować na turniejach europejskich. Mam 
nadzieję, Ŝe to co się odwlecze, to nie uciecze. Bardzo dziękuje za tą 
pomoc i liczymy panie prezydencie, Ŝe jeŜeli taka dobra jest koniunktura 
i mamy dobre wyniki za 2014 r., to dorzuci pan troszkę grosza, Ŝeby 
sport był na najwyŜszym poziomie. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Komisja ZrównowaŜonego 
Rozwoju opiniowała pozytywnie. Czy pan przewodniczący chciałby coś 
dodać? Bardzo proszę. 
 
Radny ADAM NIERODA  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, Komisja 
ZrównowaŜonego Rozwoju pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie  
z wykonania BudŜetu Miasta Gdańska za rok 2014. Korzystając  z okazji, 
podobnie jak moi przedmówcy, chciałbym po krótce powiedzieć  
o najwaŜniejszych według mnie działaniach w obszarach znajdujących 
się w zakresie działania komisji, czyli przede wszystkim rewitalizacji  
i ochronie środowiska. Na przedsięwzięcia związane z rewitalizacją  
w 2014 r. wydano 29 200 tys. zł w tym 27, 7 mln zł na działania 
inwestycyjne a reszta poszła na działania społeczne. Działania te objęły 
swoim zasięgiem 4 dzielnice. Letnica, oczywiście najwaŜniejsze zadania 
zostały zrealizowane ale program rewitalizacji jest tutaj konsekwentnie 
realizowany. 2,8 mln zł wydano na inwestycje, tj. program 
zagospodarowania 10 podwórek i 2 placów zabaw, co zostało wykonane 
po konsultacjach z mieszkańcami. Nowy Port, tutaj 2,6 mln zł 
przeznaczono na rewaloryzację plac Gustkowicza jako miejsca spotkań  
i wypoczynku mieszkańców dzielnicy. Trzeba podkreślić, Ŝe projekt 
aranŜacji został wykonany przy współudziale mieszkańców. Oprócz tego 
115 tys. zł poszło na działania społeczne w tym 35 tys. zł na projekt 
Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia, graffiti „Wiem – nie niszczę, 
tworzę”. Wrzeszcz, tj. ponad 6,6 mln zł, prawie cała kwota na inwestycje, 
najwaŜniejsza suma w tym wszystkim to 5,6 mln zł wydano na 
dokończenie rewaloryzacji ul. Wajdeloty i fragmentów ulic sąsiednich. 
Wraz z zakończeniem wymiany infrastruktury podziemnej polecam tam 
spacer, wykonano nową nawierzchnię wraz ze zmianą organizacji ruchu, 
budową chodników z podejściami do budynków, budową małej 
architektury, wprowadzono tez nowe nasadzenia zieleni, co waŜne. 
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Wreszcie najwaŜniejsza pozycja, największa, Dolne Miasto, obszar 
najintensywniejszych działań rewitalizacyjnych w zeszłym roku. Ich 
wartość to 17 mln zł w tym 15,8 mln zł na inwestycje. Oddano do uŜytku 
bardzo ciekawy obiekt przeznaczony na świetlice ucznia przy ul. Dobrej 
8, jest to adaptacja zabytkowego budynku, pozostałości po dawnej 
Kolonii Abegga z połowy XIX wieku. AŜ 13 mln zł wydano na kontynuację 
prac przy przebudowie układu drogowego z infrastrukturą, to cały czas 
trwa. 1,8 mln zł wydano na przebudowę elementów komunalnych 
budynków mieszkalnych, czyli izolacje, remonty wejść. JeŜeli chodzi  
o ochronę środowiska, to wymienię kilka ciekawych elementów, m.in. 
przyznano dotację na zamianę ogrzewania węglowego na ekologiczne, 
dotyczy to 170 lokalizacji, udzielono 53 dotacje na instalacje kolektorów 
słonecznych. Co waŜne, za tym poszła kampania informacyjno-
edukacyjna dotycząca moŜliwości uzyskania dofinansowania z budŜetu 
miasta w formie dotacji. Podejmowano teŜ działania na rzecz czynnej 
ochrony zwierząt, m.in. kontynuacja projektów „Pomagamy gdańskim 
Ŝabom”, „Domek dla kota”, czy tez ochrona zimującego ptactwa. Na 
szczególne podkreślenie zasługują akcje edukacji ekologicznej, przede 
wszystkim te skierowane do uczniów, czyli edukacja od najmłodszego 
wieku, nie moŜna teŜ nie wspomnieć o trzecim etapie gdańskiego 
projektu komunikacji miejskiej, na który wydano w zeszłym roku  
34 mln zł, chodzi o linię tramwajową na stogi i na Przeróbkę. Za  
900 tys. zł zmodernizowano elektroniczny system biletu okresowego. 
Jest oczywiście teŜ coś dla pieszych, czyli program modernizacji 
chodników, zamknął się w kwocie 17 mln zł. 500 tys. zł wydano na 
utworzenie pieszego połączenia pomiędzy ul. Platynową  
a ul. Diamentową. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Turystyki i Promocji opinia pozytywna, bardzo 
proszę pani przewodnicząca komisji Beata Wierzba. 
 
Radna BEATA WIERZBA  
Szanowni państwo, Komisja Turystyki i Promocji zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2014 rok oczywiście pozytywnie. 
Pozwólcie państwo, Ŝe skupię się na efektach pracy tych trzech 
obszarów turystyki i promocji i współpracy zagranicznej. Myślę, Ŝe mamy 
czym się tutaj chwalić i mówić o efektach. Nastąpił wzrost liczby 
członków Gdańskiej Organizacji Turystycznej. Na koniec 2014 r. było 
145 członków, o 11% pozyskaliśmy nowych partnerów do karty 
turystycznej. Jest widoczny trend wzrostowy jeśli chodzi o wzrost karty 
turysty, bo w roku 2014 równieŜ o 20% wzrosła. Stały wzrost ruchu 
turystycznego, w 2014 r. obsłuŜono ponad 320 tys. osób. Na wyróŜnienie 
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zasługuje organizacja konferencji „Nowe Trendy w Turystyce”. Bardzo 
duŜa liczba chętnych, w Europejskim Centrum Solidarności ponad 250 
uczestników, bardzo duŜe zadowolenie uczestników konferencji. Jeśli 
chodzi o promocję, chciałabym się skupić na efektach. Dziennik The 
Guardian opublikował top 40 najbardziej atrakcyjnych miejsc 
turystycznych w 2014 r. Proszę państwa, jako jedyne miasto z Polski na 
miejscu 31 znalazł się właśnie Gdańsk. Gdańsk znalazł się na 3 miejscu 
w rankingu polskich miast najchętniej odwiedzanych przez 
zagranicznych turystów równieŜ według jednego z najpopularniejszych 
portali turystycznych na świecie. Cały czas jest realizowany projekt 
Gdańsk - Światowa Stolica Bursztynu. Polska Akademia Mody doceniła 
Gdańsk, który otrzymał statuetkę za przedsięwzięcia realizowane  
w ramach projektu Światowa Stolica Bursztynu. Dzięki konsekwentnej 
pracy Gdańska, zyskał on nieoficjalny tytuł stolicy blogerów. 21 maja, za 
2014 r. Gdańsk uzyskał statuetkę z najlepszy wizerunek w mediach 
społecznościowych. Proszę państwa, biuro odpowiedzialne za promocje 
miasta Gdańska zajmowało się oprawą promocyjnych, waŜnych miejsc  
i projektów i wydarzeń, tj. promocja BudŜetu Obywatelskiego, 
organizacja Święta Miasta, Gdańskie Dni Sąsiadów, Gdańska Wigilia  
i w tym przybycie Mikołaja i wielu innych imprez. Jeśli chodzi  
o współpracę międzynarodową to było wiele wizyt kurtuazyjnych,  
m.in. ambasadora Finlandii, Mołdawii, Maroko. Większe przedsięwzięcia 
to wizyta Senatora ds. Gospodarki Pracy i Portów z Bremy na 
konferencji dedykowanej wykorzystywaniu energii wiatrowej, wizyta 
Konsula Honorowego RP z Bremy, udział w uroczystościach 
dedykowanych otwarciu Europejskiego Centrum Solidarności wielu 
zagranicznych gości, organizacja wydarzeń w związku z 75. rocznicą 
wybuchu II wojny światowej, organizacja forum liderów Gdańsk of Club. 
Na uwagę zasługuje współorganizacja XVIII konferencji miasta  
w internecie. Dziękuje bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Było to przedstawienie opinii komisji stałych Rady 
Miasta Gdańska. Przystępujemy do dyskusji. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, z uwagą wysłuchałem wszystkich 
wypowiedzi. W Polsce jest taka tradycja, Ŝe jak samolot ląduje, to się 
klaszcze, a słyszałem, Ŝe podobno w tanich liniach lotniczych klaszcze 
się juŜ po starcie. Jest to moje skojarzenie po wysłuchaniu wszystkich 
esejów, które wygłosili przewodniczący komisji. Jest to nowa świecka 
tradycja, która się pojawiła w Radzie Miasta Gdańska po raz pierwszy od 
wielu lat, przynajmniej odkąd ja pamiętam. Pragnę tylko przypomnieć, to 
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co mówię dotyczy sprawozdania z wykonania BudŜetu Miasta Gdańska, 
które przedstawił prezydent. W ramach komisji, w których pracowałem 
priorytetami w ocenie sprawozdania była zgodność z prawem, 
prawidłowość ksiąg, rzetelność finansowa, czy stanu powiedzmy 
finansowego w tym sprawozdaniu, to chyba tyle. Przytaczanie 
poszczególnych danych byłoby w tej sytuacji zbędne. Moglibyśmy 
przeczytać, czy powiedzieć, Ŝe Prezydent Miasta przedłoŜył Radzie 
Miasta Gdańska sprawozdanie roczne z wykonania budŜetu wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdaniami  
z wykonania planów finansowych miejskich instytucji kultury, no bo 
przedłoŜył. W sprawozdaniu wykazano ponad to zmiany w planie 
wydatków na realizację programów finansowych z udziałem środków,  
o których mowa w ustawie o finansach publicznych i o stopniu 
zaawansowania realizacji programów wieloletnich, bo to prawda  
i mieliśmy szanse to  zauwaŜyć i ocenić, Ŝe przedłoŜył w dniu 25 maja 
sprawozdanie finansowe wraz z opinią biegłego rewidenta i to się 
zgadza, przedłoŜył, spełnił tym samym wymóg Ustawy o finansach 
publicznych. Po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego ono będzie 
pewnie zatwierdzone. To tyle jeśli chodzi o moją opinię w tej sprawie. 
Dziękuje panie przewodniczący. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Szanowni państwo radni, drogi Kazimierzu, to w twoim przemówieniu 
padło, Ŝe analiza sprawozdania, dyskusja nad sprawozdaniem z budŜetu 
wymaga zaangaŜowania i aktywności radnych więc bardzo się cieszę, Ŝe 
tą kadencję rozpoczęliśmy w taki sposób, Ŝe rzeczywiście jest bardzo 
duŜa aktywność, zwłaszcza tych przewodniczących, którzy przed chwilą 
mieli okazję uzasadnić pozytywne opinie komisji. Bardzo rzadko przebija 
się na sesji to, co się dzieje podczas prac naszych komisji, a tam się 
dzieje największa praca i to właśnie na komisjach największa jest nasza 
aktywność więc cieszę się, Ŝe podczas sesji podsumowujemy 2014 rok. 
Przewodniczący komisji mogli tą aktywność pokazać i uzasadnić te 
pozytywne opinie, które padły i myślę, Ŝe to jest bardzo dobry  
i pozytywny objaw. Dziękuję bardzo. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
MoŜe w trybie sprostowania. Nie wiem czy precyzyjnie się wyraziłem, 
zbiór esejów dołączę do uzasadnienia, które sobie zgromadziłem, 
wszystkich przewodniczących komisji, a zauwaŜam, Ŝe stąd moja moŜe 
nie chcący kąśliwa uwaga, Ŝe wyrok NSA o tym niemym zachowaniu był 
z 1996 r. dziś jest 20 lat po. Dziękuję bardzo. 
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PUNKT 5 
 

UCHWAŁA  
 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

bud Ŝetu miasta gda ńska za 2014 rok (druk 299) 
 

 
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały nr 299 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem oraz Uchwałę Nr 109/p211/R/I/15 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 23 kwietnia 2015 r.                      
w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Miasta Gdańska 
za 2014 rok wraz z informacją o stanie komunalnego i objaśnieniami.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej  
Przedstawił Uchwałę Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia  
1 czerwca 2015 r. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu Miasta Gdańska  
za 2014 rok. 

 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Rewizyjna opiniowała pozytywnie. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów jest za przyjęciem 
projektu druk 299? 

 
Za    -        21 

      przeciw    -          0 
      wstrzymało si ę   -        12 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/277/15 
 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud Ŝetu 

miasta gda ńska za 2014 rok 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

 
 

PUNKT 6 
 

UCHWAŁA  
 

w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Mias ta 
Gdańska za rok 2014 (druk 304) 

 
 
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały (druk 304) zgodnie z uzasadnieniem                
oraz Uchwałę Nr 2/2015 Komisji Rewizyjnej z dnia 1 czerwca 2015 r.              
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 
Gdańska za 2014 rok.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę panią skarbnik o przedstawienie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła Uchwałę Nr 141/p211/A/I/15 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 czerwca 2015 r.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wystąpienie przedstawicieli klubów 
radnych. 
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Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Klub Radnych Platform y 
Obywatelskiej  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, szanowni 
goście, mieszkańcy Gdańska, Klub Radnych Platformy Obywatelskiej, 
któremu mam zaszczyt przewodzić pozytywnie ocenia przedstawione 
sprawozdanie z wykonania budŜetu i inne sprawozdania za rok 2014. 
Dane przedstawione przez prezydenta Pawła Adamowicza, Ŝe Gdańsk 
jest dobrze zarządzanym miastem ze stabilnymi perspektywami rozwoju. 
Wspomniał pan prezydent Adamowicz w swoim wystąpieniu o nadwyŜce 
budŜetowej, o której dzisiaj wiele rozmawiamy. Pamiętajmy, Ŝe 
poprzedni rok był rokiem wyborczym w samorządach w roku 2014. Być 
moŜe władza, która chciałaby podlizać się mieszkańcom zrobiłaby tak, 
Ŝeby tej nadwyŜki budŜetowej nie było. Nam się udało. Warto 
wspomnieć, Ŝe w przeliczeniu na 1 mieszkańca Gdańska wydaliśmy  
w gdańsku w 2014 r. 5687 zł, z czego ponad 1/3 stanowiły wydatki 
majątkowe. W stosunku do 2013 r. wzrosły wpływy z podatku PIT  
o niemal 8%, co jest oczywiście jednym z dowodów poprawiającej się 
sytuacji majątkowej mieszkańców Gdańska. O 14% wzrosły wpływy z 
podatku od czynności prawnych i zarejestrowano ponad 300 nowych 
podmiotów gospodarczych. Inny wskaźnik mówiący o sytuacji 
gospodarczej Gdańska to stopa bezrobocia, która wynosi na koniec 
2014 r. 5,7% i jest duŜo poniŜej średniej krajowej. Innym działaniem, za 
którym stoi teŜ pan prezydent Paweł Adamowicz jest myślenie 
kategoriami metropolii i owszem są to wydarzenia, które ostatecznie 
zmaterializowały się całkiem niedawno, czyli przystąpienie Gdyni i innych 
miast północy Kaszub do metropolii gdańskiej, do Stowarzyszenia 
Metropolitalnego Gdańsk-Gdynia-Sopot. To będzie kolejne narzędzie, 
które skutecznie naszemu miastu i regionowi pozwoli pozyskać finanse 
w ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Warto wspomnieć, 
Ŝe skutecznie wykorzystaliśmy środki unijne w kończącej się 
perspektywie, było to ponad 2,2 mld zł. Gdańsk zajmuje drugie miejsce, 
po Białymstoku, wśród 12 największych miast Polski, miast Unii 
Metropolii Polskich o najniŜszym udziale długu do dochodów ogółem  
w 2014 r. Dzisiaj Gdańsk stoi przed kolejną perspektywą i szansą 
dalszego rozwoju miasta przy udziale środków pochodzących z Unii 
Europejskiej. O tym właśnie świadczy ta bezpieczna poduszka  
finansowa, nasze przygotowanie do absorbcji środków jest bardzo 
dobre. Mamy potencjał na zapewnienie wkładu własnego, zarówno  
z nadwyŜki ale takŜe poprzez moŜliwe zaciągnięcie długo, co na pewno 
stanie się w najbliŜszym czasie. Wskazywano takŜe na podniesienie 
naszej oceny w ratingu Agencji Fitch, został on podniesiony do A-. 
Szanowni państwo, liczby i dane, o których dzisiaj duŜo rozmawiamy to 
są bardzo konkretne zadania, realizacje poprawiające Ŝycie w naszym 
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mieście w Gdańsku, poprawiające bezpieczeństwo, przybliŜające nasze 
miasto do miast pierwszoligowych w Europie, a moŜe i w świecie, to 
inwestycje naprawiające z opóźnienia wynikające z okresu juŜ słusznie 
minionego. Liczby to konkretne projekty poprawiające jakość Ŝycia  
w naszym mieście, słuŜące wszystkim mieszkańcom, przyciągające 
nowych mieszkańców, przyciągające turystów ale co bardzo waŜne 
nowych inwestorów do naszego miasta. pozwólcie, Ŝe jedynie kilkoma 
przykładami zobrazuje konkretne zadania ukończone w 2014 r. to 
inwestycje drogowe, to chociaŜby węzeł na Marynarki Polskiej i pewnie 
na koniec roku otworzymy tunel pod Martwą Wisłą, zakończymy zadanie 
polegające na połączeniu portu lotniczego i portu morskiego. Nowe 
przystanki tramwajowe, rozwój linii tramwajowej. To takŜe współpraca 
miasta przy powstaniu Pomorskiej Kolei Metropolitalnej, którą w tym roku 
otworzymy. Gdańsk to dziś dzięki tym inwestycjom drogowym najmniej 
zakorkowane duŜe miasto w Polsce. To takŜe budowa boisk 
przyszkolnych, ponad 20 placów zabaw. To przygotowanie terenów 
rekreacyjnych przy zbiornikach retencyjnych przy ul. Madalińskiego, 
Wielkopolskiej czy przy Potoku Oliwskim, a takŜe dalsze adaptowanie  
i powiększanie Parku Reagana. W 2014 r. zakończył się etap od  
ul. Pomorskiej do ul. Piastowskiej. 2014 r. to takŜe nowe obiekty 
kulturalne, to Europejskie Centrum Solidarności, Teatr Szekspirowski ale 
takŜe rozbudowa i unowocześnienie nowych obiektów kulturalnych, 
rozrywkowych, tj. Centrum Hewelianum, miejski Ogród zoologiczny, 
Teatr Miniatura, remonty w  filiach biblioteki miejskiej czy teŜ rozbudowa  
i modernizacja Parku Oliwskiego. To takŜe otwarcie nowej szkoły przy  
ul. Azaliowej, szkoły w Kokoszkach, o której być moŜe mamy z lewą 
stroną sali odrębne zdanie, natomiast liczby mówią same za siebie i jest 
to inwestycja korzystna dla naszego miasta i dla mieszkańców. 
Wspomnę jeszcze o jednej rzeczy. W 2014 r. rozpoczęliśmy rozpisany 
na lata program modernizacji chodników. W samym roku 2014 
przeznaczono na niego 16 mln zł i wykonano 70 odcinków remontów  
i budowy nowych chodników. Zaplanowane i odbywające są działania na 
ten rok. Planujemy  remonty chodników na 2016 r. o zadaniach 
wykonanych w ramach BudŜetu Obywatelskiego, przypomnijmy, Ŝe rok 
2014 był pierwszym rokiem z BudŜetem Obywatelskim i wspominał juŜ  
o tym przewodniczący Piotr Borawski, udało się wykonać wszystkie 
zadania w terminie za kwotę 8,5 mln zł. Wierzę, Ŝe stanęły państwu 
przed oczyma te konkretne zmiany, które dokonują się na naszych 
oczach kaŜdego dnia i bez dobrej polityki finansowej, którą realizujemy  
w naszym mieście te zmiany nie byłyby moŜliwe. Szanowni państwo, 
mając powyŜsze, konkretne argumenty na uwadze i w trosce o dalszy 
rozwój naszego miasta Klub Radnych Platformy Obywatelskiej z pełnym 
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przekonaniem zagłosuje za udzieleniem absolutorium prezydentowi 
Pawłowi Adamowiczowi za rok 2014. Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwo ści  
Panie prezydencie, panie przewodniczący, szanowni zebrani, mój 
szacowny kolega, przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu, 
uprawnienia ustawowe i zwyczajowe opozycji pozwolił sobie określić, Ŝe 
opozycja się przyczepia. CóŜ, drogi Piotrze, taka nasza rola. JeŜeli 
mówimy o wykonaniu budŜetu, ja rok rocznie podkreślam, Ŝe budŜet, 
który dziś oceniamy i sprawozdanie, z którego wykonania mieliśmy 
okazję analizować, nie jest tym budŜetem, który przyjmowaliśmy  
w grudniu 2013 r. Podczas prezentacji pana prezydenta w wielu slajdach 
było zdanie z realizacji inwestycji w ostatnich latach 2007-2014. Za to nie 
wiele było czystych odniesień do kwot zaplanowanych na rok 2014  
w grudniu i wykonanych na koniec tego roku budŜetowego. Jedno co 
wiemy i z czym się państwo szczycicie jest to nadwyŜka budŜetowa. 
Przypomnę, Ŝe w budŜecie planowanym był deficyt 30 mln zł i ta 
nadwyŜka wzięła się tylko i wyłącznie stąd, Ŝe nie zrealizowano pewnych 
inwestycji. JeŜeli to jest powód do domu, to gratuluję dobrego 
samopoczucia. Pozwolę sobie przytoczyć opinię Kolegium Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, które to podkreśla, iŜ na podstawie rozstrzygnięcia 
kwestii udzielenia absolutorium powinna stanowić ocena całego 
przyjętego przez radę gminy budŜetu. Zdaniem kolegium w całym 
procesie udzielania absolutorium kluczowym i niezbędnym jest 
uzyskanie odpowiedzi na pytania jak wykonano planowany budŜet, jakie 
są przyczyny rozbieŜności pomiędzy stanem planowanym  
a rzeczywistym, czy winą za owe rozbieŜności moŜna obciąŜyć organ 
wykonawczy czy teŜ były one wynikiem obiektywnych, niezaleŜnych 
uwarunkowań. Dzisiaj w trakcie prezentacji nie usłyszeliśmy odpowiedzi 
na te pytania. Podobne zdanie prezentuje Wojewódzki Sąd 
Administracyjny, który stwierdza, Ŝe  nadzorczemu badaniu dokonanym 
przez Kolegium RIO polega nie tylko tryb podejmowania udzielenia bądź 
nie udzielenia absolutorium ale równieŜ materialne przesłanki 
uchwalenia. W procesie udzielania absolutorium konieczne jest ustalenie 
i jak wykonano planowany budŜet, czyli jaki jest stan zrealizowanych 
wydatków i dochodów w stosunku do zaplanowanych, jakie są przyczyny 
ewentualnych rozbieŜności w tym zakresie i czy winą za nie moŜna 
obciąŜyć organ wykonawczy czy teŜ wynikiem obiektywnych 
uwarunkowań. Dokonując oceny wykonania budŜetu rada jednostki 
samorządu terytorialnego powinna uczynić to w sposób kompleksowy 
odnosząc się do całości wykonania planu finansowego jakim jest budŜet, 
nie zaś koncentrować się jedynie na wybranych jego elementach. To jest 
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tyle, co moŜemy powiedzieć na temat dyskusji o wykonaniu budŜetu za 
rok 2014 i tej prezentacji prezydenta. Mój profesor od statystyki zawsze 
mawiał, Ŝe statystyka jest jak drzewo, kaŜdy się o nią oprzeć moŜe. Pan 
prezydent z właściwym sobie wdziękiem dzisiaj w trakcie tej prezentacji 
to zrobił. Dziękując za głos chciałem powiedzieć, Ŝe Klub Radnych 
Prawa i Sprawiedliwości wobec stanowiska Regionalnej Izby 
Obrachunkowej jak i Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego niestety 
nie moŜe poprzeć wniosku o udzielenie absolutorium panu prezydentowi. 
Dziękuję.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Klub Radnych Platform y 
Obywatelskiej  
Tytułem mojego wystąpienia ale do którego teŜ sprowokował mnie 
przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości Grzegorz Strzelczyk. 
Myślę, Ŝe gdybyś Grzegorzu siedział po tek stronie, po której my 
siedzimy albo po tej, po której siedzi pan prezydent i jego 
współpracownicy, pewnie tez byś reagował na pojawiające się 
moŜliwości inwestycyjne i zmiany budŜetowe wynikają z róŜnych 
powodów i rzeczywiście niemal na kaŜdej sesji dokonujemy zmian  
w budŜetowych. Przytoczę choć jeden przykład jeśli chodzi o dotację  
z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska kiedy modernizujemy 
oświetlenie uliczne. Był to program, co do którego nie mieliśmy pewności 
czy to dofinansowanie otrzymamy. Wtedy, kiedy ono zostało otrzymane 
wprowadzamy to do budŜetu. Tak to się dzieje.   
 
Radny JEZY MILEWSKI  
Jako radny z niewielkim doświadczeniem chciałem przy okazji tej 
dyskusji podnieść rzecz następującą. Mianowicie, moŜe w swojej 
naiwności chciałbym mówić do wszystkich radnych, nie tylko do naszego 
klubu, mam takie wraŜenie, Ŝe po zorientowaniu się w sytuacji czym jest 
Rada Miasta Gdańska, to chce powiedzieć, Ŝe jest dla mnie pełnym 
zaskoczeniem sposób pozycjonowania rady. Takie urządzenie ustroju 
miasta, w którym rada ma dosyć ograniczone kompetencje, ograniczoną 
rolę. Z tych powodów chcąc być maksymalnie obiektywnym i nawet 
dopuszczając taką myśl jak głosowanie za absolutorium dla prezydenta  
z obozu przeciwnego, nie sposób jest te rozwaŜania czynić, poniewaŜ 
dane, którymi dysponujemy, sposób informowania nas, sposób 
procedowania, wspominane ciągłe zmiany do budŜetu, proponowanie 
uchwał na godziny przed sesją rady, dane finansowe, które są 
prezentowane takŜe za kaŜdym razem gdy naleŜało robić śledztwo, Ŝeby 
zrozumieć ich sens. To wszystko razem powoduje, Ŝe chyba wszyscy 
mamy kłopot w tym, Ŝeby uczciwie wyrobić sobie pogląd czy miasto jest 
źle czy dobrze zarządzane. Jest to mój generalny postulat w kontekście 
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tej decyzji i mam nadzieje, Ŝe przyjdzie taki czas kiedy sposób 
informowania rady będzie na tyle dobry, Ŝebyśmy mogli uczciwie 
wznosząc się ponad podziały móc zwaŜyć sobie decyzję o tym 
charakterze. Dziękuję. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, dwie uwagi, pierwsza do 
szanownego przewodniczącego Grzegorza. Jesteśmy radnymi, ja 5 rok, 
ty jeszcze dłuŜej i moja uwaga dotyczyła tylko tego, Ŝe jak pamiętam 
poprzednie dyskusje na temat absolutorium, na temat wykonania 
budŜetu to niewątpliwie temperatura była w poprzednich latach duŜo 
wyŜsza, więc to, Ŝe dziś temperatura jest nieco niŜsza dyskusji raczej 
skłania mnie do tego, Ŝe po prostu jest mniej problemów i mniej 
zastrzeŜeń, co do którego nawet stanowiska opozycji i odpowiedzi do 
opozycji wskazują, Ŝe rzeczywiście ten budŜet w 2014 r. był budŜetem 
bardzo dobrym. Co do wypowiedzi pana radnego Milewskiego, niestety 
jeszcze raz musze stwierdzić, Ŝe rozpatrywaliśmy na Komisji Strategii  
i BudŜetu sprawozdanie z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za rok 
2014. W maju mieliśmy dwa posiedzenia komisji, w tym miesiącu 
mieliśmy kolejne dwa posiedzenia komisji, niestety panie radny na 
Ŝadnym z tych posiedzeń pan nie uczestniczy, a potem na sesji są uwagi 
co do tego, w jaki sposób jest rozpatrywany ten projekt, jaki mamy 
dostęp do informacji, w jaki sposób moŜemy zadawać pytania. Jeszcze 
raz bardzo proszę, Ŝebyśmy pracowali na komisji, bo na komisji wszelkie 
pytania jakie tylko ktokolwiek chce zadać, wszelkie materiały jakie tylko 
są potrzebne, są nam udzielane, jeŜeli nie od razu, to moŜna taki 
wniosek skierować i te materiały w najszybszym moŜliwym terminie są 
kierowane i naprawdę bardzo proszę, Ŝebyśmy teraz nie mówili, Ŝe nie 
mamy dostępu do materiałów, mamy, jeŜeli chcemy pracować. Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwo ści  
Ad vocem do mojej szacownej koleŜanki, przewodniczącej klubu 
Platformy Obywatelskiej. Olu, przy ocenie w sytuacji i standingu 
finansowego miasta jak równieŜ procesów gospodarczych, które 
zachodzą w mieście, zawsze staram się kierować względami 
merytorycznymi, a nie punktem siedzenia. NiezaleŜnie gdzie siedziałbym 
czy gezie siedzę dzisiaj te procesy gospodarcze staram się oceniać 
jednakowo. Drogi Piotrze, moŜe dzisiaj rzeczywiście jest troszeczkę 
niŜsza temperatura dyskusji, bo i budŜet jest miej napięty niŜ był w latach 
poprzednich, gdzie rzeczywiście ten program inwestycyjny był bardzo 
napięty, bardzo intensywny i tez wtedy w większym stopniu, Olu, zmiany 
w budŜecie w roku kalendarzowym były bardziej uzasadnione natomiast 



40 
 

teraz, gdzie ten program inwestycyjny lekko zostaje wyhamowany, raz, 
Ŝe z końcem perspektywy unijnej z jednej strony ale z drugiej strony teŜ 
po dokończeniu tych poszczególnych działów inwestycji, te przesunięcia 
nie są aŜ tak moim zdaniem niezbędne i nie są aŜ tak nieprzewidywalne, 
Ŝe nie moŜna było ich uwzględnić a tutaj w tym budŜecie nie ma czego 
obronić. Ta dyskusja juŜ się odbyła bodajŜe w marcu, kiedy 
rozmawialiśmy o przedłoŜonym sprawozdaniu z wykonania budŜetu i to 
było jasno powiedziane, Ŝe nadwyŜka budŜetowa powstała tylko  
i wyłącznie z tego powodu, Ŝe nie wykonano innych inwestycji, które się 
przesunęły na rok 2015. Jest to dość oczywiste, trywialne stwierdzenie 
oczywistych faktów, które miały miejsce. Dziękuję bardzo.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, pragnę przypomnieć, Ŝe 
przyglądam się pracy Rady Miasta Gdyni, w której Platforma 
Obywatelska jest w opozycji, Ŝeby mieć odniesienie do tego jaka jest 
natura ludzka, jaka jest natura polityczna radnych, Ŝeby mieć jakąś bazę, 
punkt odniesienia. Warto to porównywać, Ŝeby wiedzieć co to znaczy, Ŝe 
punkt widzenia zaleŜy od punktu siedzenia. Wydaje mi się, Ŝe w tym 
planie budŜetowym na rok 2014 łatwo było popełnić takie zapisy, bo to 
był właśnie rok wyborczy. Ładnie wtedy wyglądały wizualizacje, co 
będzie gdy ten budŜet wykonamy. Warto było to robić, bo to jednak był 
rok wyborczy. Dzisiaj mówienie o tym, Ŝe to nie była kiełbasa wyborcza, 
to jest mijanie się z prawdą. Rzeczywistość zaskrzeczała. Na przykład 
opóźnienia w budowie tunelu pod Martwą Wisłą stają się groźne. Zdaje 
sobie sprawę, Ŝe pozytywne absolutorium zwolni organ wykonawczy 
jakim jest prezydent z odpowiedzialności jakim jest wykonanie 
powierzonych mu zadań ale tylko przed organem rady miasta. to 
absolutorium jest to przejęcie odpowiedzialności za prezydenta za 
ubiegły rok. Takie są fakty. Taka jest moja ocena. Popieram pana 
radnego Jerzego Milewskiego, musimy to brać pod uwagę i jakbym na to 
nie patrzył, to ciągle musze pamiętać, Ŝe to większość klubowa w Radzie 
Miasta Gdańska ten budŜet przyjęła i ona musi wziąć za to 
odpowiedzialność. My pokazujemy słabości wykonania tego budŜetu, bo 
taki jest nasz obowiązek i trudno byłoby sobie wyobrazić sytuację, 
Ŝebyśmy my dzisiaj jako radni, czy ja jako radny wziął odpowiedzialność 
z organu wykonawczego za ubiegły rok. Co się wydarzy w przyszłym 
roku? Budowa tunelu wydaje się przez te opóźnienia, czy rozliczenie 
tunelu jest zagroŜone. Dziękuję bardzo. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA  
Szanowni państwo, trudno zaakceptować budŜet, w którym nie ma 
środków przeznaczonych, przynajmniej są w minimalnym stopniu, na 
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najpilniejsze potrzeby ludzi, natomiast lekką ręką wydaje się pieniądze 
na wywaŜanie otwartych drzwi. Przykładem są dwie pozycje z budŜetu. 
Jedna to jest taka, Ŝe wydajemy ponad 26 mln zł na promocje z czego  
3 mln zł na reklamę w telewizji. Okazuje się, Ŝe ponad 2 800 osób, w tym 
rodzin, czeka na lokale, z czego Gdańsk dysponuje ponad 500 lokalami, 
które są nieuŜywane, które powinny być wyremontowane. Na remont  
w budŜecie tych lokali przeznacza się zaledwie 5 mln zł, z czego jak 
powiedziałam, trzeba zwrócić uwagę na to, Ŝe 3 mln zł wydaje się na 
jakąś zupełnie nikomu nie potrzebną reklamę naszego miasta. 
Wyszacowano, Ŝe 16 mln zł to są środki potrzebne na remonty tych 500 
lokali, z których mogłyby skorzystać pewnie z 500 rodzin, a  co najmniej 
500 osób, a tutaj wydaje się ponad 26 mln zł na coś, co tak naprawdę 
jest zupełnie oczywiste, bo Gdańska reklamować nie trzeba. Podobną 
mamy sytuację, mówiliśmy duŜo o estetyzacji, o poprawie wizerunku 
dzielnic ale ciągle wiemy o tym, Ŝe są takie dzielnice jak Stogi, gdzie 
moŜna powiedzieć, Ŝe jest tragedia wizerunkowa, gdzie jest tragedia 
estetyczna i nieprawdopodobna mizeria. Nie jest to budŜet 
zrównowaŜony. Są miejsca, których się kompletnie nie zauwaŜa  
i całkowicie pomija. Dziękuję.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, aj to zawsze 
mówię, Ŝe o finansach bardzo trudno się dyskutuje bo to jednak jest 
pewna filozofia zdobywania pieniędzy i potem bardzo mądrego 
wydawania ich. Zawsze uwaŜam, Ŝe nigdy nie jest tak dobrze, aby mogło 
być jeszcze lepiej. Radni opozycji, jak to powiedział kolega Piotr, 
jesteśmy na komisjach dość aktywni i to nie jest tak, Ŝe zawsze wszystko 
negujemy. W uchwałach bieŜących dotyczących finansowania czy 
pewnych rozwiązań budŜetowych bardzo często popieramy natomiast 
jest sytuacja taka, troszeczkę mnie zirytowało wystąpienie pani 
przewodniczącej komisji, bo dla mnie jest ton rzecz kuriozalna i dziwna. 
Od wielu, wielu lat Komisja Edukacji, mówię o wszystkich członkach 
Komisji Edukacji, ślemy do budŜetu 5, 6 stałych punktów z prośbą  
o realizację i one są mniej finansowo, więcej finansowo budŜetowe ale 
one wszystkie są waŜne z punktu widzenia społecznego. Od wielu, 
wielu, wielu lat ani jeden wniosek Komisji Edukacji nie został 
uwzględniony, nie będę o nich dzisiaj mówił, bo zaraz będziemy mówić, 
Ŝe podwyŜka dla pracowników administracji o 50 czy 70 zł to jest 
realizacja postulatu Komisji Edukacji, bo tak nie jest. Dzisiaj rzeczywiście 
słyszeliśmy o pewnych danych właśnie w tej grupie pracowników 
administracji, którzy zarabiają 1800 zł brutto, to nie jest na pewno nasz 
sukces, nie mówiąc o dodatkach nieszczęsnych dla pracowników ale 
mam cichą nadzieję, Ŝe członkowie Komisji Edukacji wiedząc, Ŝe juŜ 
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rozpoczęto prace nad nowo powstającym budŜetem, Ŝe będziemy dalej 
usilnie prosić prezydenta o uwzględnienie przynajmniej niektórych 
naszych postulatów, a ciesząc się z nadwyŜki budŜetowej jaką 
wygospodarowano, ma nadzieję, ze chociaŜ część zostanie 
przeznaczona na realizację któregoś z tych 6 postulatów Komisji 
Edukacji. Dziękuję serdecznie.  
 
Radna BEATA WIERZBA  
Szanowni państwo, absolutnie nie zgadzam się z tym, Ŝe marka, która 
juŜ istnieje nagle ma się przestać promować. To tak jakbyśmy się chcieli 
sami utopić i myślę, Ŝe musimy się promować, Ŝeby właśnie jak 
najwięcej turystów do nas przyjeŜdŜało i  z tej części przychodził jak 
największy dochód. Jeśli chodzi o wnioski dotyczące podwyŜek dla 
nauczycieli, ja nie mam tych danych przy sobie ale ma nadzieję, Ŝe 
pamięć mnie nie myli, Ŝe podnosiliśmy właśnie ze względu na wnioski 
Komisji Edukacji, za wychowawstwo, teŜ pamiętam, Ŝe administracja  
i obsługa dostawała podwyŜszone wynagrodzenia, więc to nie jest tak, 
Ŝe to nikt nie słucha i te wnioski nie są rozpatrywane, bo są. One nie 
poszły oczywiście w całości, ale równieŜ poszły jak mnie pamięć nie myli 
dodatki motywacyjne dla dyrektorów szkół. O to teŜ komisja 
wnioskowała.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Wprawdzie nie pracuję w Komisji Edukacji ale razem z Piotrem 
Gierszewskim jesteśmy w Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia. Nasze wnioski, nie wszystkie, są w większości realizowane. 
Przypomnę chociaŜby wniosek z 2014 r. o to, Ŝeby miasto zaangaŜowało 
się w dofinansowanie tzw. zdrojów w szkołach. To się dzieje. W tym roku 
tych zdrojów będzie 70. Postulowaliśmy równieŜ o zespół ds. zdrowia, 
który miałby się zająć m. in. zmianami w programach prozdrowotnych. 
To się juŜ dzieje. Wybraliśmy juŜ swojego przedstawiciela do tego 
zespołu. Wiele wniosków, chociaŜby o dofinansowanie promocji 
szczepień przy okazji dnia dziecka. To wszystko się realizuje. To są 
mniejsze, większe pieniądze. Czasami nie wymaga to zaangaŜowania 
finansowego natomiast w pomocy społecznej nie zauwaŜam, Ŝeby te 
wnioski nie były realizowane.  
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Panie prezydencie, panie przewodniczący, szanowni państwo, pan 
przewodniczący Strzelczyk wspomniał, Ŝe rolą opozycji jest krytykować 
ale trzeba przyznać, Ŝe państwa rola dzisiaj jest naprawdę trudna. 
Krytykowanie władzy wykonawczej miasta uwaŜanego za jedno  
z najlepiej rozwijających się miast w Europie to jest zadanie naprawdę 



43 
 

nie łatwe. Jeśli chodzi o wykonanie tego budŜetu to trzeba pogratulować 
panu prezydentowi i całej jego ekipie, bo tutaj widzimy niezwykły 
profesjonalizm. Wspomniał pan prezydent o ratingu międzynarodowym 
AA i krajowym A, takŜe Regionalna Izba Obrachunkowa nie wykazała 
Ŝadnych uwag dotyczących tego budŜetu. To co mnie osobiście bardzo 
cieszy, to 29% wydatków majątkowych w budŜecie. To takŜe pokazuje, 
Ŝe ten budŜet jest realizowany w oparciu o mądre i perspektywiczne 
myślenie. Czasem jest tak rzeczywiście, Ŝe budŜet ze strony księgowej 
jest budŜetem profesjonalnym ale nie jest często budŜetem społecznym 
dlatego tym bardziej cieszy mnie fakt, Ŝe mieszkańcy Gdańska zarabiają 
średnio o tysiąc zł więcej niŜ mieszkańcy naszego kraju. Oczywiście 
Ŝyczę wszystkim mieszkańcom, Ŝeby zarabiali tyle ale cieszy fakt, Ŝe  
w Gdańsku ta średnia jest wyŜsza. Z jednej strony dba się  
o najmłodszych, powstał nowy Ŝłobek, mają powstać następne. Wydatki 
na edukację wzrastają chociaŜ maleje liczba uczniów, a z drugiej strony 
aktywizuje się takŜe najstarszych.  Zgadzam się z polityka pana 
prezydenta, Ŝe o najstarszych i najmłodszych trzeba zadbać 
szczególnie. Z jednej strony pobudza się biznes, aktywizuje się 
działalność gospodarczą, z drugiej strony w mądry sposób prowadzi się 
działania realizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie poprzez 
aktywizację ludzi najbiedniejszych. Szanowni państwo, myślę, Ŝe nie bez 
powodu obywatele Gdańska są najbardziej zadowolonymi mieszkańcami 
w naszym kraju. Bardzo dziękuję i jeszcze raz gratuluję wszystkim tym, 
którzy za ten budŜet byli odpowiedzialni. Dziękuję bardzo.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Wysoka rado, panie prezydencie, panie przewodniczący, myślę, Ŝe 
warto zwrócić uwagę, Ŝe radny Błaszkowski mówił o krytyce. My mówimy 
o ocenie wykonania budŜetu. Z moich notatek mogę przytoczyć, Ŝe 
pozytywne absolutorium i tak nie zwalnia od odpowiedzialności, jeśli  
w okresie późniejszym okaŜe się, Ŝe czynności realizowane przez 
prezydenta były niezgodne z przepisami prawidłowej gospodarki 
budŜetowej lub spowodowały szkodę dla jednostki. Jest to zwolnienie  
z pewnej odpowiedzialności przed Radą Miasta Gdańska, ale z innej 
odpowiedzialności nie da się zwolnić przejmując przez radę miasta. 
pewnie to wynika z braku ustawowych standardów z kontroli 
przeprowadzanych przez radnych. Musze się zgodzić z kolegą radnym 
Milewskim, Ŝe do dyskusji jeszcze to jest dobrze, Ŝe nie ma standardów, 
podobno jest dobrze. Czy to kontrole Komisji Rewizyjnej czy innych 
komisji stałych rady, czy indywidualna działalność radnego nie pozwala 
autorytarnie stwierdzić czy prezydent naruszył przepisy prawa przy 
realizacji budŜetu. te kwestie mogą wyniknąć później natomiast niektóre 
sprawy są pewnie w toku, więc są badane, więc spieramy się o róŜne 
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rzeczy. My badamy pewien wycinek na osi czasu, tj. rok 2014, a pewne 
sprawy ciągną się od roku 2013 i będziemy pewnie jeszcze na ten temat 
polemizować w bieŜącym roku. Nasze głosowanie w sprawie 
absolutorium nie wynika z niezadowolenia naszego osobistego ale 
wynika z oceny. Oceniamy ten budŜet i odnosimy się do tego budŜetu, 
który uchwaliła większość Rady Miasta Gdańska na przestrzeni nawet 
2013 r., kiedy był on głosowany, do końca 2014 r. Dziękuje bardzo.   
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Chciałbym zabrać głos tylko w jednym temacie  
i stanowczo zaprotestować przeciwko tezie, którą pani radna 
Kołakowska raczyła przedstawić, w której to przeciwstawia się wydatki 
na promocje wydatkom na działania w zakresie polityki mieszkaniowej. 
Jest to ogromna nieprawda i trzeba to od razu prostować. Przypomnę, 
Ŝe w 2014 r. przeznaczyliśmy prawie 5 mln zł na remont 150 mieszkań  
w zasobie komunalnym, to były mieszkania o znacznych potrzebach 
remontowych i przywróciliśmy je dzięki temu do zasobu. 5 mln zł poszło 
na 155 mieszkań. Pozyskaliśmy 162 lokale, w róŜny sposób. 
Przypomnijmy, Ŝe polityka pozyskiwania mieszkań jest bardzo trudną 
polityką. NaleŜy szukać róŜnych moŜliwych rozwiązań i po to mamy 
spółki specjalnego przeznaczenia, czyli nasze TBS, GTBS i TBS 
Motława, mamy teŜ gdańską infrastrukturę społeczną, która w róŜny 
sposób, w róŜnych modelach pozyskuje mieszkania, równieŜ miasto 
pozyskuje mieszkania za grunt. Środki remontowe we wspólnotach, 
które miasto przeznaczyło to prawie 15 mln zł. Dzięki temu udało się 
wyremontować ponad 100 elewacji w Gdańsku. Ni chcę nawiązywać do 
słynnego hasła 3 mln mieszkań ale w gdańsku krok po kroku regularnie 
budujemy zasób mieszkaniowy. Dziękuję.  
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Dziękuję. Skoro pan prezydent poruszył te wątki, chciałbym zadać dwa 
pytania. Pierwsze pytanie, czy moŜe pan nas zapewnić, Ŝe poprzez te 
spółki, o których pan opowiadał, miasto buduje te mieszkania taniej niŜ 
ceny rynkowe? Po drugie, chciałbym prosić, Ŝeby pan nam wyjaśnił na 
czym polega specjalna korzyść miasta w przypadku rozliczania się, 
głównie z deweloperami za grunt w mieszkaniach. Jak ten mechanizm 
działa i jaka jest korzyść miasta? Dziękuję. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Te dane są publicznie dostępne. 1 m2 w TBS jest zdecydowanie tańszy. 
Przypomnijmy, Ŝe są specjalne programy rządowe, m.in. fundusz dopłat. 
W tej chwili Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju przygotowało specjalny 
program mieszkań na wynajem, dzięki temu koszt tego mieszkania jest 
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niŜszy i na pewno jest to sposób efektywny. Czy zawsze? O tym 
powiedziałem w pierwszej części swojej wypowiedzi, Ŝe zawsze trzeba 
szukać najbardziej efektywnego modelu dla konkretnego rozwiązania, 
pamiętajmy, Ŝe budowa mieszkań niesie za sobą pewne ryzyka i te 
ryzyka w niektórych przypadkach przejmują na siebie deweloperzy. 
JeŜeli to się staje bardziej efektywne z punktu widzenia miasta, w takich 
wypadkach zamieniamy grunt na mieszkanie. Zawsze jest to 
poprzedzone głęboka analizą ekonomiczną. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
JeŜeli pan przewodniczący pozwoli, ad vocem do pana 
przewodniczącego Grzegorza a propos statystyk. Panie przewodniczący, 
kiedy poprawialiśmy i przygotowywaliśmy budŜet w 2007-2008 roku, 
pana poprzednicy zarzucali nam zawsze dyskusję o tym, czy czyścimy 
budŜety w sesji grudniowej czy nie czyścimy. Wtedy podjęliśmy decyzję, 
Ŝe tak moŜe właściwie lepiej pokazywać te zjawiska, które mają miejsce 
w budŜecie tak jak one wyglądają. BudŜet z nadwyŜką 107 mln zł jest 
bardzo dobrym budŜetem, poniewaŜ nie to, Ŝe on nie został wykonany  
w procesie inwestycyjnym, wręcz został. Spójrzcie państwo na luty  
i marzec, to nie jest cud, to jest rzeczywistość, to nie jest statystyka, to 
są przeroby rzeczowe, to jest róŜnica miedzy przerobem rzeczowym  
a wydatkiem finansowym. Pan jako wybitny ekonomista, zarządca  
i menadŜer, dokładnie wie, Ŝe te rozbieŜności w procesie inwestycyjnym 
są. Są rzeczą naturalną, niczym nadzwyczajnym. JeŜeli dotykamy 
kwestii zakupu mieszkań w postaci mieszkania za grunty, likwidujemy 
najwaŜniejszą rzecz, zdobywamy mieszkanie wtedy, kiedy jest ono 
potrzebne, likwidujemy ryzyko procesu inwestycyjnego, zdejmujemy je  
z gminy, nie angaŜujemy kwoty pieniędzy na prowadzenie procesu 
inwestycyjnego i to jest bardzo waŜny element i uzupełnia system 
gospodarowania majątkiem gminy i to jest po prostu bardzo waŜne, 
Ŝebyśmy pamiętali. Na koniec ujmując, te 15% niewykonanego 
finansowo budŜetu inwestycyjnego zostało wykonane w konsekwencji, 
poniewaŜ rzeczowo był on wykonany w 94%, natomiast finansowo został 
wykonany w lutym i w marcu dzięki teŜ państwa uchwałom  
o odtworzeniu środków z wolnych środków. Dobra gospodarka pani 
skarbnik spowodowała, ze nie zaciągnęliśmy bezsensownie długu robiąc 
tzw. niewygasy, na co mogliśmy wykonać niewygasające wydatki i wtedy 
mielibyśmy 100% wykonanie wydatków inwestycyjnych, tylko co z tego? 
Musielibyśmy pociągnąć duŜo wcześniej dług, którego po prostu nie 
powinniśmy pociągnąć w tym czasie. Dziękuje bardzo.  
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TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Szanowni państwo, ustosunkowując się do zmian w budŜecie 
kontynuując wywód pana prezydenta Bojanowskiego. Proszę państwa, 
gmina to jest Ŝywy organizm, wraŜliwy na wszelkie zmiany, równieŜ 
zmiany w skali globalnej, w skali Europy, w skali kraju czyli zmiana 
wskaźnika wzrostu PKB, inflacja czy deflacja, wpływają na budŜet, 
wpływają na dochody. Ponadto w roku 2014 dokonaliśmy 9 zmian  
w budŜecie uchwałami rady ale nawet gdybyśmy nie dokonywali zmian 
miedzy przedsięwzięciami, miedzy zadaniami inwestycyjnymi, to i tak 
musielibyśmy przedstawiać państwu projekty uchwał zmieniające 
budŜet, poniewaŜ zgodnie z przepisami wszystkie dotacje, które z Unii 
Europejskiej, które wpływają do budŜetu, wszelkie dotacje na zadania 
własne, na inne programy, do których aplikujemy o przyznanie środków 
muszą być zwiększone uchwałą rady i tak byłoby tych 9 zmian 
dokonanych przez radę. Dziękuję.  
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Panie przewodniczący, wysoka rado, dziękuje bardzo panu radnemu 
Gierszewskiemu za zauwaŜenie, ze podwyŜka, która w ubiegłym roku 
dla pracowników administracji i obsługi odbyła się, nie tak jak w innych 
miastach w Polsce, my o to dbamy rzeczywiście to nie jest tylko 50 zł ale 
3 mln zł łącznie dla wszystkich pracowników. Przypomnę takŜe, Ŝe 
związki w związku z negocjacjami ze związkiem zawodowym, który pan 
tez reprezentuje, podwyŜka odbyła się w formie kwotowej, nie w formie 
wyrównującej te dysproporcje, o których pan radny tez mówił ale to 
właśnie ze względu na proces negocjacji, w którym bardzo rzetelnie 
uczestniczymy. Dziękuję równieŜ za przywołanie pierwszej kwoty z 19  
z zakresu zaszeregowania pracowników. Pierwsza rzeczywiście 
rozpoczyna się kwotą, którą pan przywołał, ostatnia kończy się kwotą  
5 tys. zł. Znowu jest to układ zbiorowy, który jest negocjowany i tutaj 
miasto cały czas ten proces prowadzi. Odpowiadając na zapytanie pani 
radnej Wierzby, jeszcze raz tylko przypomnę, Ŝe pracujemy nad 
zmianami w regulacji dodatku dla dyrektorów placówek edukacyjnych ale 
w taki sposób, aby wyłączyć z takiego działania nadgodziny dyrektorów 
placówek, Ŝeby dodatek był rzeczywistym dodatkiem do tego, co się 
dzieje w zakresie zarzadzania placówki edukacyjnej ale Ŝeby wtedy nie 
było moŜliwości tzw. nadgodzin, które w tym samym okresie są 
prowadzone. Wszystkie te prace regulacyjne prowadzą do tego aby 
zwiększyć jakość edukacji. Niestety nakłady cały czas wzrastają 
natomiast musimy znaleźć klucz do tego a by były proporcjonalne do 
podwyŜszonych wyników i tego wszystkiego, co w edukacji się dzieje.  
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Radny JERZY MILEWSKI  
Chciałbym wrócić do pytań, które zadałem panu prezydentowi 
Grzelakowi. Panie prezydencie, pan powiedział wyraźnie, Ŝe koszty 
budowy i eksploatacji mieszkań realizowanych przez spółki miejskie są 
konkurencyjne w stosunku do cen rynkowych. Pozwolę sobie wystąpić  
z interpelacją w tej kwestii, Ŝebyśmy to porządnie policzyli i wtedy 
będziemy mieli pewność czy to jest prawdziwa informacja. Druga kwestia 
to panie prezydencie, chciałem zapytać dlaczego pan nie odpowiedział 
na moje pytanie? Czy pan nie wie, czy pan nie chce odpowiedzieć, czy 
rada nie zasługuje na wyjaśnienie. Ja protestuje zasadniczo przeciwko 
nie odpowiadaniu na pytania. MoŜna powiedzieć, ze się nie wie, moŜna 
to wyjaśnić kiedy indziej. Natomiast pan prezydent Bojanowski próbował 
uzupełnić, Ŝe sensem dla miasta jest unikanie ryzyka procesu 
inwestycyjnego, byłbym wdzięczny za rozwiniecie tej kwestii. Na czym 
polega to ryzyko? Ile ono wynosi? Jaki jest wynik finansowy z tego tytułu 
dla miasta? Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Jeszcze raz pytanie, gdyby mógł pan je powtórzyć? 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Jakie jest ryzyko inwestycyjne? Ile ono wynosi?  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Chodzi o pytanie do prezydenta Grzelaka. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Panowie obydwaj zabierali głos, więc to jest do obydwu prezydentów. 
Nie wiem, który odpowie. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
MoŜe zacznę od ryzyka. Zajmowałem się tym przez 10 lat, więc bardzo 
łatwo jest mi na to pytanie udzielić odpowiedzi. Ryzyko nie kosztuje. 
Ryzyko jest szacowane jako potencjał wzrostu kosztu. Jak pan dobrze 
zna, prowadząc działalność gospodarcza w kaŜdym projekcie, który pan 
przygotowuje albo jakikolwiek inny przedsiębiorca, zakładamy między 
5% a 7% tzw. rezerwy projektowej. Rezerwa projektowa to jest to, co 
kaŜdy  z nas szacuje na starcie projektu jako potencjalne ryzyko wzrostu 
kosztów w związku z róŜnymi czynnikami: czasem, wzrostem kosztu 
bazowego, wzrostem kosztu materiałów budowlanych, wzrostem kosztu 
robocizny, wzrostem wartości nieruchomości, wzrostem stopy 
procentowej, zmiana kursu waluty, jeszcze mógłbym kilkanaście 
czynników wpływających na model kształtowania ryzyka wymienić. 



48 
 

Właśnie tego unikamy. Kupujemy coś za cenę gwarantowaną, cenę 
transakcji w dniu tu i teraz bez Ŝadnej kwoty rezerwowanej na to ryzyko. 
Moim zdaniem jest to bardzo słuszna polityka. Oczywiście nie moŜe się 
ona oprzeć i przenieść na kaŜdy proces inwestycyjny, niestety, bo gdyby 
moŜna było, to pewnie chętnie byśmy tak zrobili, mogę powiedzieć, 
niektóre rządy wcześniej równieŜ prowadziły w stosunku do polityki 
budowy chociaŜby dróg i to dotyczy równieŜ, jak pan będzie chciał to 
rozwijać, teŜ lat 2006-2008, nie tylko ostatniego okresu, to były tzw. 
kwoty ryczałtowe gwarantowane, one spowodowały duŜe problemy  
w realizacjach projektów. Dzisiaj najlepiej podchodzić do tego albo kupić 
gotowy produkt bez ryzyka albo jeŜeli go kształtować to ryzyko musi być 
uwzględnione w rezerwie projektowej. Przy zakupie mieszkań  
w zamianie na grunty nie ponosimy tego ryzyka miedzy 5 a 7% i tyle ono 
wynosi ile kosztuje, w zaleŜności od tego ile kosztuje metr  
kw. mieszkania, 5 do 7% jego wartości to jest właśnie koszt tego ryzyka, 
którego nie podejmujemy. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. JuŜ bardzo krótko proszę, poniewaŜ juŜ się wytworzyła 
polemika. Pan Milewski. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Ja bardzo krótko. Czy nie widzicie państwo oczywistej sprzeczności  
w tym, co mówicie? Mówicie  z jednej strony, Ŝe TBS buduje taniej niŜ 
rynek, a drugiej strony chcecie się rozliczać w naturze z partnerami. To 
budujcie przez TBS, skoro tak świetnie budują, a nie mówcie, Ŝe to 
drugie rozwiązanie, bo to jest sprzeczne, albo jedno jest prawdziwe albo 
drugie. Dziękuję. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Pan radny zarzuca mi, Ŝe nie odpowiadam na pytania. Ja konkretnie 
panu na to pytanie odpowiedziałem. KaŜdy model, który powoduje, Ŝe 
rozwiązanie jest efektywne, staramy się wykorzystać. Przypominam, Ŝe 
TBS korzysta ze specjalnych funduszy, funduszy dopłat finansowanych  
z Banku Gospodarstwa Krajowego. To są sytuacje, które dotyczą 
określonych projektów realizowanych przez nasze spółki, są teŜ 
związane z ich wydolnością kapitałową. jeŜeli pojawia się sytuacja, ze 
pewne ryzyka udaje się zdjąć z miasta w sposób efektywny i tani zakupić 
zasób mieszkaniowy do zasobu, który obecnie istnieje, to staramy się  
z tych moŜliwości korzystać.  
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Radny PIOTR BORAWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, mówiąc szczerze czekałem, aŜ się 
pojawi to zaklęcie, bo ono się pojawia przy kaŜdej dyskusji budŜetowej 
polegającej na tym, Ŝe często państwo nowelizują budŜet, nawet 
szacowny konkurent z państwa partii, pana prezydenta podczas 
kampanii wyborczej wskazywał, Ŝe panuje nie wiadomo jaki chaos  
w mieście, poniewaŜ często jest nowelizowany budŜet. Czas w końcu 
odczarować tą formułkę, bo za nią się kryją dwie bardzo złe rzeczy, albo 
brak kompetencji albo brak znajomości przepisów w jaki sposób budŜet 
się kształtuje albo po prostu zła wola dla miasta, bo wtedy nie Ŝyczycie 
sobie państwo, Ŝeby pewne dotacje, pewne fundusze, które wpływają do 
budŜetu do niego wpłynęły i były realizowane zadania. Przed tą dyskusją 
poprosiłem panią skarbnik i jej pracowników o przygotowanie tabeli co 
się kryje za kaŜda nowelizacją. Było ich 9 w zeszłym roku. MoŜe warto o 
tym podyskutować. Jadąc dzisiaj na sesję Rady Miasta mijam nasz nowy 
Ŝłobek przy ul. Królewskie Wzgórze. Dokładnie rok temu, 26 czerwca, 
wprowadzaliśmy zmianę, dostaliśmy dotację z Funduszu Maluch na ten 
Ŝłobek i dzięki temu za 3 mln zł ten Ŝłobek powstał, w lutym tego roku 
został otwarty. Tak miesiąc w miesiąc mamy róŜnego rodzaju dotacje, 
róŜnego rodzaju fundusze na róŜne zadania, które są dla mieszkańców 
tego miasta i to nie jest Ŝadne widzi mi się polegające na tym, Ŝe my to 
znowelizujemy lub nie, tylko polega na tym, Ŝe mamy pierwsze przepisy, 
które to regulują, a po drugie chcemy naprawdę dobrze dla mieszkańców 
tego miasta. Dziękuję bardzo. 
 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL  
Chciałam się odnieść do wypowiedzi, kolejnej juŜ, pana Milewskiego  
i kontynuować wypowiedź pana prezydenta Grzelaka. Szanowny panie, 
jeŜeli pa by przeczytał ustawę o niektórych formach popierania 
budownictwa mieszkaniowego, na której opiera się cała realizacja TBS, 
to by pan wiedział, Ŝe pana pytania są mało podstawne, poniewaŜ 
chodzi o to, Ŝeby wybudować mieszkania nie tyle tanio ile tanio  
w utrzymaniu, czyli energooszczędne. Te koszty muszą być 
przeniesione bardziej, Ŝeby zbudować droŜej ale porządniej po to, Ŝeby 
mieszkańcy wynajmujący te mieszkania w TBS, mieli tańszy koszt 
utrzymania. Oczywiście składa się do tego czynszu spłata kredytu  
w związku z tym te koszty są takie jakie są. Taka jest zasada. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK  
Króciutko ad vocem do pana prezydenta Bojanowskiego. Paradoks 
polega na tym, panie prezydencie, Ŝe między nami nie ma róŜnicy i my 
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na płaszczyźnie faktograficznej jesteśmy absolutnie zgodni tylko ja 
podkreślam jedną rzecz, Ŝe z tych przesunięć pomiędzy wydatkiem 
majątkowym a odbiorem rzeczowym danej inwestycji jest róŜnica  
w czasie i płacimy to w następnym okresie tylko chcę przypomnieć, Ŝe 
my oceniamy budŜet, a okres budŜetowy, który oceniamy rozpoczyna się 
1 stycznia 2014 r. i kończy się 31 grudnia 2014 r. pod tym względem nie 
ma między nami, jak powiedziałem na płaszczyźnie faktów róŜnicy, 
natomiast nie ma sensu gloryfikować tego, Ŝe jest nagle jakaś 
wypracowana nadwyŜka budŜetowa, to wynika tylko i wyłącznie, jak pan 
to potwierdził, z przesunięć pomiędzy wykonaniem inwestycji,  
a uregulowaniem rachunków za tą inwestycję. Dziękuje bardzo. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
UwaŜam, Ŝe jest czym się chwalić. To, Ŝe 106 mln zł nadwyŜki i 90 mln zł 
wydatków, które były jednak rzeczowo zrealizowane, a potem są 
sfinansowane z przepływu, to powoduje, Ŝe nie ma 97 mln zł deficytu, 
który był załoŜony. Jest to róŜnica, wykonanie rzeczowo całego budŜetu 
inwestycyjnego wydatków majątkowych i nie zrealizowanie deficytu 100 
mln, tylko wyjście na zero z budŜetem, to jest wartość dodana tego 
budŜetu i prowadzonej polityki miasta. Fizycznie ja się teŜ zgadzam, Ŝe 
nie ma róŜnicy poza jedną rzeczą, nie było sensu tworzyć 
niewygasających wydatków i zaciągać długu po to tylko, Ŝeby 
udowodnić, Ŝe zrealizujemy wydatki rzeczowe.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panowie prezydenci, sensowne są uwagi, które składa pan radny 
Milewski, bo teŜ mówi się w opinii o budŜecie o kryterium gospodarności. 
Bardzo płynne, obszerne pojęcie a jednak w tym się mieszczą pewne 
decyzje prezydenta, Ŝe na przykład kupuje mieszkania na wolnym rynku 
i teraz do jego decyzji będzie naleŜało czy je kupi w centrum miasta czy 
na obrzeŜach. Prezydent od wielu lat ma swój wkład w urbanizację 
miasta kupując na obrzeŜach, wiec te decyzje, które zapadały  
w ubiegłym roku pewnie to pogłębiają i mobilizują być moŜe tych 
deweloperów, u których wykupiono takie mieszkania do budowania 
następnych bloków gdzieś w szczerym polu, zresztą budując, czy to 
przez TBS czy przez spółkę GiS, mieszkań poza centrum, to miasto 
deurbanizuje, a więc zupełnie coś takiego o czym ostatnio zaczyna się  
w mieście dyskutować, Ŝeby wypełnić to miasto wewnątrz, bo ono 
pustoszeje. To tez w ocenie tego budŜetu bierze się pod uwagę, chociaŜ 
z punktu widzenia finansowego oczywiście nie moŜna o tym mówić. 
Gospodarność to jest teŜ decyzja czy spółka miejska, czy TBS wybuduje 
po niŜszych kosztach to mieszkanie po zaplanowaniu, czy ewentualnie 
kupi się mieszkanie na wolnym rynku wtedy, kiedy ono jest koniecznie 
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potrzebne i szuka się gdziekolwiek i często zapłaci się za m2 droŜej. To 
jest pytanie, to są dygresje o tej gospodarności. Czy takie decyzje są  
z punktu widzenia radnych gospodarne. Czasami nie. JeŜeli odbywa się 
to w trybie jak powyŜej. Dziękuję bardzo. 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL  
Szanowny kolego, kolega krytykuje rozwój urbanistyczny naszego 
miasta. Wczoraj odbyła się bardzo ciekawa konferencja na temat 
gdańskiej urbanistyki i nikogo z państwa nie było a cały czas tutaj 
krytykujecie. To jest kolejne spotkanie, na którym dyskutujemy na temat 
rozwoju naszej gdańskiej urbanistyki i dalszym rozwoju przestrzeni. Było 
spotkanie na temat studium, tez nie było pana, a teraz pan wypowiada 
się krytykując. Dziękuję. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Gdańska urbanistyka jest przedmiotem powaŜnej krytyki równieŜ ze 
strony wielu urbanistów, a akurat w czasie tej konferencji były teŜ 
komisje inne, więc ja na przykład nie byłem w stanie uczestniczyć mimo, 
Ŝe bardzo chciałem przyjść. Proszę o trochę więcej obiektywizmu. 
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Chciałem na sam koniec bardzo serdecznie podziękować wszystkim 
państwu podziękować za dyskusję, za te głosy i mniej i bardziej 
emocjonalne. Mam apel, Ŝebyśmy na chwilę próbowali wznieść się 
ponad politykę i niezaleŜnie od przynaleŜności partyjnej pokazali, Ŝe to 
Gdańsk jest dla nas najwaŜniejszy i wszyscy zagłosowali za przyjęciem 
absolutorium. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, rzeczywiście długa dyskusja,  
a przed nami wiele uchwał. Przypomnę, Ŝe jest to druk 304 w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska za 2014 rok. Jeśli 
kogoś nie ma na sali, to zapraszam na głosowanie. Kto z pań i panów 
jest za przyjęciem projektu druk 304? 

 
Za    -      20 

      przeciw    -      11 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/278/15 
 

w sprawie udzielenia absolutorium  
Prezydentowi Miasta Gda ńska za rok 2014 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska  
Bardzo dziękuję wysoka rado za udzielenie absolutorium. Dziękuję za 
dyskusję.  
 
 
 

PUNKT 7 
 

UCHWAŁY 
 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2015-2040 (druk 333 + 
autopoprawka) 

 
 
 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 333 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna, Komisja 
Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna, Komisja 
Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna, Komisja Edukacji 
opinia pozytywna, Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 



53 
 

pozytywna, Komisja Kultury opinia pozytywna, Komisja Sportu opinia 
pozytywna, Komisja ZrównowaŜonego Rozwoju opinia pozytywna, 
Komisja Turystyki i Promocji opinia pozytywna. Głos w dyskusji pan 
przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu, Piotr Borawski. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, wysoka rado, pani skarbnik, ma 
wraŜenie, Ŝe właśnie to jest świetne nawiązanie do dyskusji, która przed 
chwilą była, gdzie jak w soczewce widać na czym polegają nowelizacje, 
zmiany w budŜecie czy w WPF. 120 tys. zł dotacji z ministerstwa, wpłata 
wykonawcy remontu mostu na komunikację zastępczą, budowa 
kanalizacji w ramach inicjatyw lokalnych, nawet sprawa GOKF, która  
w tej chwili póki co jest finansowana z budŜetu miasta, ona wróci  
w najbliŜszych miesiącach w momencie, kiedy dostaniemy dotacje  
z ministerstwa, ona takŜe będzie musiała znaleźć swoje odzwierciedlenie 
w budŜecie czy w WPF w nowelizacji, którą na pewno w następnych 
miesiącach przeprowadzimy. To są właśnie te zmiany, o których mówimy 
i to naprawdę nie jest Ŝaden chaos tylko wdraŜanie kolejnych nowych 
zadań dla mieszkańców tego miasta. Dziękuję bardzo.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem 
projektu druk 333 z autopoprawką? 

 
Za    -      19 

      przeciw    -      11 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/279/15 
 

zmieniaj ącego uchwał ę w sprawie przyj ęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gda ńska  

na lata 2015-2040 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta 
Gdańska na 2015 rok (druk 334 + 
autopoprawka) 

                   
 
 

Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 334 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna, Komisja 
Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna, Komisja 
Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna, Komisja Edukacji 
opinia pozytywna, Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Kultury opinia pozytywna, Komisja Sportu opinia 
pozytywna, Komisja ZrównowaŜonego Rozwoju opinia pozytywna, 
Komisja Turystyki i Promocji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 334  
z autopoprawką? 

 
Za    -      20 

      przeciw    -      12 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/280/15 
 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie uchwalenia  
bud Ŝetu Miasta Gda ńska na 2015 rok 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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3) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Brętowo rejon ulicy 
Słowackiego 139-155 w mieście 
Gdańsku (druk 300) 

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 300 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 300? 

 
Za    -      29 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/281/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Br ętowo rejon ulicy 

Słowackiego 139-155 w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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4) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Zakoniczyn rejon 
ulicy Unruga w mieście Gdańsku 
(druk 307)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 307 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 307? 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/282/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Zakoniczyn  

rejon ulicy Unruga w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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5) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Kolonia Jordana  
w rejonie Cmentarza 
Garnizonowego w mieście Gdańsku 
(druk 314)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 314 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pan radny Jaromir Falandysz. 
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ  
Bardzo bym prosił przy okazji tego planu gdyby pan dyrektor mógł się 
odnieść do pisma wojewody w sprawie wszczęcia postępowania 
nadzorczego w sprawie planu, który uchwaliliśmy 28 maja i tam teŜ 
chodziło o cmentarz przy ul. Stoczniowców i czy tu nie będzie 
podobnych zarzutów ze strony wojewody?  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Wojewoda wszczął postępowanie w sprawie stwierdzenia niewaŜności, 
to nie jest równoznaczne ze stwierdzeniem niewaŜności. Szykujemy 
wyjaśnienie dla wojewody, który ma wątpliwość dotyczącą, w moim 
przekonaniu, nie prawdziwego zarzutu, iŜ ten plan przekracza ustalenia 
studium. Urzędnicy wojewody mają tendencje, to jest dość 
upraszczające podejście do relacji studium do planu. OtóŜ studium 
uwarunkowań nie jest planem miejscowym sporządzonym w skali 
1:10000, jest zupełnie innym dokumentem. Nie moŜna linii podziału 
miedzy funkcjami ze studium w taki sposób fotograficzny przenosić na 
skalę planu. Zarzut o niezgodności ze studium jest całkowicie 
nieprawdziwy. Druga obawa wojewody jest taka, Ŝe w obszarze strefy  
50 m znajduje się budynek istniejący z tym, Ŝe ten budynek mieszkalny 
znajduje się w strefie cmentarza istniejącego, wiec nowy projekt planu 
powiększający cmentarz, sytuacji tych budynków nie zmienia. Takie 
wyjaśnienie wyślemy do wojewody i mam nadzieję, Ŝe przekonamy go 
do nie stwierdzania niewaŜności. Nie sadze, Ŝeby tutaj były tego typu 
zarzuty.  
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Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
JeŜeli budynek mieszkalny jest w takiej strefie, czy on nie będzie mógł 
Ŝadnego remontu robić? Czy on jest przeznaczony w perspektywie, 
zuŜyje się i zniszczy? Jak to wygląda? Druga kwestia, zastanawiam się 
czy w  części południowej czy to jest ul. Dąbrowskiego, która tu 
przebiega czy jakaś inna ulica? Tak? Dziękuję.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Proszę państwa, na zasadzie art. 35 ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym wszystkie obiekty istniejące mogą 
trwać do czasu wprowadzenia zagospodarowania zgodnego z planem, 
natomiast zgodnie z planem budowlanym właściciel budynku musi 
utrzymywać budynek we właściwym stanie czyli nie ma takiego 
zagroŜenia, Ŝeby zostało to zlikwidowane niezaleŜnie od tego jakie jest 
ustalenie planu. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Panie dyrektorze, to podnosiłam na naszej komisji, bo to dotyczy 
zarówno tego projektu uchwały jak i projektu druk 316 dotyczącego 
Cmentarza Srebrzysko, czy moŜe rzeczywiście nie poczekać lepiej na 
koniec dyskusji z organami nadzoru, z wojewodą i wtedy te plany 
spokojnie uchwalić, oba dotyczące cmentarzy. Czy nie lepiej dzisiaj 
zdjąć te druki? 
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
To jest moŜe pytanie nie do mnie. UwaŜam, Ŝe te plany nie są 
zagroŜone i ze tamten plan stoczniowców równieŜ po udzieleniu 
wyjaśnień wojewoda odstąpi od swoich wątpliwości, wiec jestem tu po to, 
Ŝeby robić plan i przedkładać państwu zrobione plany. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Mam sygnał, ze procedujemy. Przypomnę, Ŝe jest to druk 314. Kto z pań 
i panów jest za przyjęciem projektu druk 314? 

 
Za    -      30 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        2 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/283/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Kolonia Jordana  

w rejonie Cmentarza Garnizonowego w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Święty Wojciech - 
rejon ulic Trakt Św. Wojciecha  
i Obwodnicy Południowej w mieście 
Gdańsku (druk 315)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 315 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pan radny Jaromir Falandysz. 
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ  
Jak ludzie, którzy będą tam inwestować zaopatrzą się w energię 
elektryczną, skąd będzie pociągnięta energia elektryczna i czy to będzie, 
bo tam są problemy z zasilaniem w związku z tym, Ŝe jest ten spór  
o budowę linii wysokiego napięcia na północ od tego planu na Orunii  
w rejonie ul. śuławskiej i obwodnicy południowej?  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Ten spór, o którym mówił pan radny w istocie nie dotyczy tego terenu 
 i właściwie dotyczy sposoby prowadzenia tej sieci, a  nie jej celowości. 
Tutaj jest stosunkowo niewielka intensywność, tutaj powstanie 
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kilkanaście domów, więc to są pobory elektryczne nieistotne i ten 
fragment jest wyposaŜony w sieć średniego i niskiego napięcia czyli  
z tego punktu widzenia nie ma dla tak małych inwestycji nie ma tutaj 
problemu. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem 
projektu druk 315? 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/284/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Święty Wojciech  

- rejon ulic Trakt Św. Wojciecha i Obwodnicy Południowej 
w mieście Gdańsku 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Wrzeszcz - 
Cmentarz Centralny Srebrzysko II  
w mieście Gdańsku (druk 316)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 316 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 316? 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/285/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz  

- Cmentarz Centralny Srebrzysko II w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

8) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  
Stare Miasto – Brabank w mieście 
Gdańsku (druk 309)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 309 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 309? 
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Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/286/15 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Stare Miasto  

– Brabank w mie ście Gdańsku 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

9) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  
Młode Miasto – Gazownia II  
w mieście Gdańsku (druk 310)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 310 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos  w dyskusji pan radny Koralewski. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie dyrektorze, albo ja nie dosłyszałem, albo pan nie powiedział kto 
był inicjatorem tego planu w tych granicach. Czy top jest miasto czy 
inwestor?   
 
 
 



63 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Tu musze sięgnąć do starej historii, bo tutaj był plan, który się nazywał 
stara stocznia II, który to plan został przez sąd administracyjny uchylony 
ze względu na błędy proceduralne, których się dopatrzył w związku  
z tym. Czyli te rozwiązania, które będą wprowadzone były juŜ raz  
w obiegu prawnym. Teraz po wyroku sądowym „zmartwychwstał” plan  
z 2002 r., który oczywiście jest niedostosowany do tych rozwiązań 
wynikających z konkursu i oczywiście interesem tamtego planu bardziej, 
czyli Brabank, to jest inwestor, który zaczął inwestowanie, modyfikacje 
nowy plan dla muzeum rada miejska jakiś czas temu powtórzyła, a część 
północna wynika z koncepcji prowadzenia tunelu pod Martwą Wisłą, to 
jest inicjatywa miasta.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuje  bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za przyjęciem projektu druk 310? 

 
Za    -      30 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/287/15 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Młode Miasto  

– Gazownia II w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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10) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  
Stare Miasto rejon Targu 
Drzewnego i ul. Garncarskiej  
w mieście Gdańsku (druk 311)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 311 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pan radny Koralewski. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Panie dyrektorze, to jest plan, budynek tzw. Dom Prasy, tam na zapleczu 
jest jakaś dawna hala produkcyjna? Chyba tez tam są tereny gdzie 
parkują samochody. MoŜe mam nieścisłe informacje ale wydawało mi 
się, ze widziałem tam bramę wjazdową, wiec jakieś miejsce jest do 
parkowania w związku z tym chodzi tu o zabudowę mieszkaniową czy 
usługową?  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Tam, gdzie samochody parkują to jest podwórko poza ta halą, która nie 
jest objęta zmianą planu, czyli tam się nic nie zmienia natomiast nowe 
uregulowania będą dotyczyły ewentualnej wymiany substancji i taka 
rozumiem jest intencja, w miejscu tej hali cos powstanie i to cos nowego 
będzie miało zredukowane wymagania parkingowe.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem 
projektu druk 311? 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/288/15 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Stare Miasto rejon  
Targu Drzewnego i ul. Garncarskiej w mie ście Gdańsku 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  
Oliwa Dolna rejon ulic Kołobrzeskiej 
i Szczecińskiej w mieście Gdańsku 
(druk 312)  

 

 

 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 312 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 312? 

 
Za    -      30 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/289/15 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Oliwa Dolna rejon ulic 

Kołobrzeskiej i Szczeci ńskiej w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

12) o  przystąpieniu  do  
sporządzenia  miejscowego  planu  
zagospodarowania  przestrzennego 
Ujeścisko rejon ulic Warszawskiej  
i Białostockiej w mieście Gdańsku 
(druk 313)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska  
Przedstawił projekt uchwały druk 313 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 313? 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/290/15 
 

o  przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Uje ścisko rejon ulic 

Warszawskiej i Białostockiej w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

13) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 319)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 319 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji przewodniczący komisji Strategii i BudŜetu, 
Piotr Borawski. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Panie przewodniczący, mam tylko prośbę, poniewaŜ analizowaliśmy te 
projekty na komisji u pana przewodniczącego Dzika, natomiast czasem 
zdarza się, ze te sprawy są po prostu pewnymi sprawami natury 
wraŜliwej, wiec jeŜeli SA jakieś pytania, to oczywiście pewnie pan 
dyrektor będzie odpowiadał natomiast większość rzeczy jest opisanych 
w uzasadnieniach, wiec warto, Ŝeby ewentualnie najpierw zapoznać się 
z uzasadnieniem, bo czasem nie warto na forum publicznym pewnych 
wraŜliwych rzeczy tutaj pokazywać. Dziękuje bardzo. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu 
druk 319? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/291/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

14) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 320)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 320 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 320? 
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Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/292/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

15) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 321)  

 
 
 

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 321 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 321? 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/293/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

16) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 322)  

 
 
 

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 322 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pani radna Dorota Dudek. 
 
Radna DOROTA DUDEK  
Czy były jakieś wnioski, które zostały odrzucone a jeŜeli tak, to ile ich 
było i czy moŜna się z nimi gdzieś zapoznać? 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
W tej chwili procedujemy około 120 spraw związanych ze zwrotem 
udzielonej bonifikaty, wiec trudno mi powiedzieć. Oczywiście nikt nie 
chce zwracać udzielonej bonifikaty, czyli jeŜeli ma pani wolę zobaczenia 
tychŜe osób, które zawnioskowały o te kwestie, to oczywiście jest 
moŜliwość pokazania. Zapraszam do wydziału i moŜe wtedy 
bezpośrednio zajmiemy się konkretnymi przypadkami, bo przypominam, 
ze ponad 120 spraw mamy na etapie ściągania z udzielonej bonifikaty. 
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Radna DOROTA DUDEK  
Chciałam tylko dopytać czy zostały juŜ w tym momencie jakieś wnioski 
odrzucone. Nie, które są rozpatrywane. Dziękuję.  
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
120 spraw, to są te, które ściągamy, czyli nie uznajemy argumentacji 
osób, które zbyły lokale, za zasadne dlatego dąŜymy do zwrotu 
udzielonej bonifikaty. Bardzo często kończy się to w sądzie.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Czyli nie wszystkie zostały uwzględnione. Więcej głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 322? 

 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/294/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

17) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikat po ich waloryzacji 
udzielonych przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego (druk 324)  

 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 324 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 324? 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/295/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikat po ich waloryzacji udzielonych prz y 

sprzeda Ŝy lokalu mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

18) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikat po ich waloryzacji 
udzielonych przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego (druk 325)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawiła projekt uchwały druk 325 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna.  
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Radny GRZEGORZ STRZELCZYK  
Chciałbym uzupełnić wypowiedź koleŜanki. Czy następnym razem, jeŜeli 
na komisje polityki Gospodarczej i Morskiej dostaniemy taką transzę 
uchwał o zwolnienie z bonifikaty, czy moglibyśmy wtedy teŜ dostać, Ŝe 
za jakiś ten okres, który państwo przedstawiacie komisji do 
zaopiniowania, te wnioski, Ŝe wniosków wpłynęło na przykład 100,  
20 przedstawiacie na komisje o pozytywna opinię, a 80 zostało 
odrzuconych, Ŝebyśmy taką informację dostawali. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Tak, jest deklaracja pana dyrektora, będzie taka informacja. 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Na organie ciąŜy obowiązek dochodzenia tych naleŜności. Tam gdzie 
mówimy o tych sprawach, które dochodzimy, to dochodzimy. Oczywiście 
argumenty ludzkie są dla nas zrozumiałe, nikt nie chce płacić, bo nie po 
to sprzedał, Ŝeby zwrócić  pieniądze, natomiast podamy ile było spraw w 
danym okresie i ile według zdania pana prezydenta kwalifikowało się do 
przedstawienia państwu na forum. Dodam tylko tyle, Ŝe do tej pory 
mieliśmy 8 takich spraw i państwo pozytywnie je zaopiniowali. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za przyjęciem projektu druk 325? 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/296/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikat po ich waloryzacji udzielonych prz y 

sprzeda Ŝy lokalu mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
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19) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikat po ich waloryzacji 
udzielonych przy sprzedaŜy 
nieruchomości zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym (druk 326)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 326 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 326? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/297/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikat po ich waloryzacji udzielonych prz y 
sprzeda Ŝy nieruchomo ści zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
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20) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
nieruchomości zabudowanej 
domem mieszkalnym (druk 327)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawiła projekt uchwały druk 327 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 327? 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/298/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy nieruchomo ści 

zabudowanej domem mieszkalnym 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
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21) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 328)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 328 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 328? 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/299/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
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22) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 329);  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 329 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 329? 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/300/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
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23) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 330);  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 330 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 330? 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/301/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



79 
 

24) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 331)  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 331 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 331? 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/302/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
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25) w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego (druk 332) bn  

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 332 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 332? 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/303/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na odst ąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzeda Ŝy lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
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27) w sprawie wzniesienia Pomnika 
Anny Walentynowicz (druk 323 +  
autopoprawka)  

 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ-DR ĄśEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały druk 323 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Kultury opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 323  
z autopoprawką? 

 
Za    -      28 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        5 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/304/15 
 

w sprawie wzniesienia Pomnika Anny Walentynowicz 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
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27 A) w sprawie utworzenia na 
terenie miasta Gdańska odrębnych 
obwodów głosowania w celu 
przeprowadzenia referendum 
ogólnokrajowego zarządzonego na 
dzień 6 września 2015 r. (druk 339) 

 

 

 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz  Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 339 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 339? 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/305/15 
 

w sprawie utworzenia na terenie miasta Gda ńska 
odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 

referendum ogólnokrajowego zarz ądzonego na dzie ń 6 
września 2015 r. 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
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27 B) w sprawie podziału miasta 
Gdańska na stałe obwody 
głosowania (druk 340) 

 

  
 
 
 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz  Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 340 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 340? 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/306/15 
 

w sprawie podziału miasta Gda ńska na stałe obwody 
głosowania 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
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28) w sprawie wyraŜenia woli zbycia 
udziałów posiadanych przez Gminę 
Miasta Gdańska w Spółce INVENO 
sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku 
(druk 302)  

 
 
 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarc zej 
Przedstawiła projekt uchwały druk 302 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. Głos w dyskusji pan 
radny Jerzy Milewski. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Bylibyśmy wdzięczni za informację nie o wartości księgowej, która często 
jest wartością  zupełnie nieprzystającą, tylko o wartości rzeczywistej tych 
udziałów.  
 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarc zej 
Spółka przez lata swojej działalności generowała minimalne przychody. 
Generalnie generowała koszty, poniewaŜ przygotowywała się do tego 
działania, którego cel osiągnęła czyli do zakładania funduszy, które będą 
wspomagały działalność małych i średnich firm. Strata wygenerowana 
przez spółkę spowodowała, ze wartość jej kapitałów własnych jest 
obecnie wartością ujemną, wynosi 202 339 zł na koniec 2014 r.  
W związku z powyŜszym wartość udziałów nominalna to jest 100 zł, 
natomiast dzisiaj wartość przy takich wynikach finansowych, wartość 
księgowa jest 270 zł. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Kto jest nabywcą tych udziałów? 
 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarc zej 
Zgodnie z umową spółki w pierwszej kolejności zwracamy się  
z wnioskiem o moŜliwość nabycia udziałów do pozostałych udziałowców 
spółki, a tymi udziałowcami są Agencja Rozwoju Pomorza, Pomorska 
Specjalna Strefa Ekonomiczna, Miasto Gdynia i województwo 
pomorskie. Swoja chęć nabycia tych udziałów wyraziła Agencja Rozwoju 
Pomorza, zwróciła się do wszystkich pozostałych udziałowców.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem 
projektu druk 302? 

Za    -        33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/307/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia woli zbycia udziałów posiadanych 
przez Gmin ę Miasta Gda ńska w Spółce INVENO sp. z o.o.  

z siedzib ą w Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 

29) w sprawie wyraŜenia woli objęcia 
przez Gminę Miasta Gdańska 
udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym Gdańskiego 
Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą  
w Gdańsku (druk 305)  

 
 
 
 

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarc zej 
Przedstawiła projekt uchwały druk 305 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska   
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 305? 

 
Za    -        32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/308/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia woli obj ęcia przez Gmin ę Miasta 
Gdańska udziałów w podwy Ŝszonym kapitale zakładowym 
Gdańskiego Przedsi ębiorstwa Energetyki Cieplnej Spółka  

z ograniczon ą odpowiedzialno ścią z siedzib ą  
w Gdańsku 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 

30) w sprawie wyraŜenia zgody na 
ustanowienie specjalnej strefy 
ekonomicznej w ramach Pomorskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej 
(druk 336)  

 
 
 
 
 

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarc zej 
Przedstawiła projekt uchwały druk 336 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Chciałabym tylko zwrócić uwagę państwa radnych na tą uchwałę  
w sposób szczególny, bo jest to bardzo waŜna uchwała dla naszego 
miasta, ale takŜe dla przemysłu stoczniowego. Często mówimy  
i słyszymy, Ŝe przemysł stoczniowy na terenach byłej Stoczni Gdańskiej  
na Wyspie Ostrów upada, a wierzę, Ŝe nasza decyzja będzie pozytywna, 
dzięki temu mamy szanse przywrócić przemysł stoczniowy w to miejsce 
historyczne i symboliczne. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Tam się bardzo wiele dzieje w tym temacie, wiele decyzji zapadło. 
Pozytywne działanie, potwierdzam. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
panie przewodniczący, wysoka rado, warto dodać, Ŝe tereny 
przemysłowe w Gdańsku naleŜy chronić. JeŜeli coś na tym terenie się 
nie udało, to naleŜy zadbać o to, Ŝeby jednak komuś się tam powiodło. 
JeŜeli moŜemy w tym miejscu dołoŜyć swoja cegiełkę, to warto to zrobić. 
Tereny przemysłowe w ten sposób się rewitalizuje. Często mówimy  
w radzie miasta o rozwoju, a nie mówimy o tym, ze likwidują się róŜne 
firmy, likwidują się róŜne miejsca pracy, zostają puste przestrzenie. Złą 
byłaby polityka zasypywania doków stoczniowych, warto ten teren 
podtrzymać i rzeczywiście trzeba to poprzeć z całego serca. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem 
projektu druk 336? 

 
Za    -        33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/309/15 
 

w sprawie wyra Ŝenia zgody na ustanowienie specjalnej 
strefy ekonomicznej w ramach Pomorskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

31) uchylająca uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie określenia 
zasad udzielania poŜyczek na 
sfinansowanie kosztów remontu 
nieruchomości wspólnych, 
stanowiących współwłasność Gminy 
Miasta Gdańska (druk 301)  

 

 
 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 301 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 301? 

 
Za    -        33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/310/15 
 

uchylaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
określenia zasad udzielania po Ŝyczek na sfinansowanie 

kosztów remontu nieruchomo ści wspólnych, stanowi ących 
współwłasno ść Gminy Miasta Gda ńska 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 

32) w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie przepisów porządkowych 
związanych z przewozem osób  
i bagaŜu ręcznego pojazdami 
gminnego transportu zbiorowego na 
terenie Miasta Gdańska (druk 303)  

 
 
 
 
 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawiła projekt uchwały druk 303 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 303? 

 
Za    -        33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/311/15 
 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przepisów 
porz ądkowych zwi ązanych z przewozem osób i baga Ŝu 
ręcznego pojazdami gminnego transportu zbiorowego  

na terenie Miasta Gda ńska 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

32 A) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajęcia pasa drogowego dróg 
publicznych, których zarządcą jest 
Prezydent Miasta Gdańska na cele 
niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg  
(druk 345) 

 
 
 

MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Przedstawił projekt uchwały druk 345 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i BudŜetu opinia pozytywna, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej nie opiniowała. głos w dyskusji 
przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu, Piotr Borawski. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Oczywiście nie ma specjalnie 
wątpliwości co do meritum tej uchwały, co do słuszności, natomiast 
myślę, ze warto, Ŝeby wybrzmiało na tej sali, ze to jest kolejne 1,5 mln zł, 
które gmina miasta Gdańsk przeznacza na budowę Pomorskiej Kolei 
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Metropolitalnej. jest to kolejna miękka dotacja. Dzisiaj w takiej formie 
uwalniamy 99% te wszystkie nowe obiekty inŜynieryjne. Dziękuje bardzo. 
 
Radna DOROTA DUDEK  
Szanowny panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni państwo,  
w kwestii formalnej chciałabym zwrócić uwagę na to, iŜ informacje  
o zwołanej na dzisiaj nadzwyczajnym posiedzeniu Komisji Strategii  
i BudŜetu, na którym był omawiany ten projekt, dostałam wczoraj. Muszę 
podkreślić, Ŝe do chwili obecnej w sytuacji, gdy otrzymywałam  
z odpowiednim wyprzedzeniem informacje o zwoływanych 
posiedzeniach, nie opuściłam ani jednego, co więcej, z szacunku do 
członków komisji jak równieŜ do wykonywanej naszej pracy, ani razu się 
nie spóźniłam. W związku z powyŜszym chciałam zapytać, czy ta sprawa 
ma charakter tak pilny, Ŝe trzeba ją procedować w tak naglącym trybie 
zwracam się równieŜ z prośba o lepszy kontakt i o powaŜne traktowanie 
radnych. W razie nadzwyczajnych sytuacji proszę o informowanie 
wszelkimi środkami komunikacji, mam na myśli telefon komórkowy. 
Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Panie dyrektorze, czy rzeczywiście tak pilny jest ten projekt uchwały? 
 
MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Sprawa jest pilna, chciałbym przypomnieć państwu  radnym, Ŝe kolej 
rusza 1 września, natomiast następna sesja, która mogłaby mieć miejsce 
w  sierpniu, stad pilność tej sprawy. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Co do komunikowania się, myślę, Ŝe ta sprawę trzeba 
poprawić i jeŜeli nie było to skutecznie to w jakiś sposób trzeba będzie to 
uwzględnić, Ŝeby zachować pani czyste konto. Pan przewodniczący 
Piotr Czauderna. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Chciałem się odnieść do poprzedniego głosu. Istotnie to jest taka 
sytuacja, gdzie z budŜetu miasta duŜe dofinansowanie, choć pośrednio, 
jest przekazywane do budŜetu województwa. Sytuacja, gdzie podejmuje 
się istotne projekty budŜetowe nie zastanawiając się wcześniej nad ich 
finansowaniem, gdzie wiadomo, ze to będzie projekt deficytowy  
w bieŜącej działalności całej Pomorskiej Kolei Metropolitalnej i potem się 
nerwowo szuka środków w róŜnych samorządach, bo to takŜe będzie 
dotyczyło bieŜącego działania kolei, nie jest sytuacją w jakimkolwiek 
stopniu właściwą. Przypomnę, Ŝe była juŜ podobna sytuacja, gdzie tak 
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naprawdę za ułamek wartości budynek zespołu szkół kształcenia przy  
ul. Okopowej został p[przekazany urzędowi marszałkowskiemu do 
uŜytkowania, co tez nagle przeprowadzono, w ostatniej chwili, to się 
działo tuŜ przed nowymi wyborami. To była w ostatniej chwili podjęta 
decyzja, tak jak teraz podejmujemy decyzje pod presją czasu, tuz przed 
wakacjami na ostatniej sesji, to wtedy na ostatniej sesji starej rady teŜ 
taką decyzje podjęto. To nie są procesy właściwe. Województwo ma 
swój budŜet, ma swoje projekty i dlaczego miasto Gdańsk ma to 
dofinansowywać. To zawsze wymaga dyskusji, dziękuję. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Co do meritum, zgadzam się z panem radnym Czauderną, natomiast 
chcę tylko wskazać na to, Ŝe w uchwale budŜetowej na rok 2015 te 
środki nie były planowane, więc nie dokonujemy Ŝadnego uszczuplenia 
budŜetu, otwarcie kolei wprowadzi dodatkowe dochody w kwocie  
1,5 mln zł. Decydujemy się ich nie wykazywać ze względu na cel 
publiczny jakim jest Pomorska Kolei Metropolitalna, natomiast, Ŝeby to 
było jasne, nie będzie Ŝadnego uszczuplenia z tego tytułu w stosunku do 
planu, który przyjęliśmy na ten rok. Co do samej komisji. Jak pan 
dyrektor powiedział, sprawa jest pilna, otwarcie PKM, zmuszałoby to nas 
do zwoływania, tak jak było to w poprzedniej kadencji, sesji w lipcu, na 
której podejmowalibyśmy tylko tą jedną uchwałę, dlatego stwierdziliśmy, 
Ŝeby dokonać czegoś takiego jak pierwsze czytanie na komisji, a drugie 
czytanie na sesji. Zwołałem komisję tuz przed sesją Rady Miasta 
Gdańska, mając nadzieje, ze jeŜeli państwo będą na sesji, to będą mogli 
uczestniczyć takŜe w komisji Rady Miasta Gdańska. Uwagę na temat 
tego, Ŝeby informować w nadzwyczajnych sytuacjach radnych za 
pomocą takŜe telefonu komórkowego, przyjmuję i poproszę panią 
prowadzącą komisję, Ŝeby w taki sposób się do państwa zwracała. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Zdarza się, Ŝe rada miasta z prędkością straŜy poŜarnej podejmuje 
niezbędne uchwały ale nasuwa mi się pytanie, kiedy wpłynął wniosek  
z PKM w tej sprawie? To moŜna było przewidzieć. Rozumiem, Ŝe teraz 
termin nagli. Kiedy wpłynął ten wniosek? Błąd jest po stronie PKM czy po 
naszej stronie, w sensie Zarządu Dróg i Zieleni? 
 
MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Dokładnie daty dziennej, kiedy PKM się z wnioskiem do nas zwróciła, nie 
znam, natomiast to było bardzo niedawno. Kwestia tygodnia czy półtora 
tygodnia.  
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Radny JERZY MILEWSKI  
Cały czas mam wraŜenie, ze moje apele są nieskuteczne, bo dyskusja 
odbywa się w ten sposób, Ŝe na pytania nie dostajemy odpowiedzi. 
Sugerowanie, Ŝe nie ma uszczuplenia w planie budŜetowym, nie jest 
odpowiedzią na sugestie pana Piotra Czauderny, Ŝe to są koszty dla 
Gdańska, to jest zmniejszenie przychodów i tego obiektywnego faktu nie 
moŜna kwestionować, więc tego typu odpowiedź jest czystą manipulacją, 
apeluję, Ŝeby tego nie robić, Ŝebyśmy uczciwie dyskutowali o faktach. 
Chciałem równieŜ zapytać czy beneficjentem tych obniŜonych opłat będą 
teŜ podmioty prywatne? 
 
MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Dotyczy to tylko i wyłącznie kosztów infrastruktury kolejowej. Inne 
podmioty prywatne, które uczestniczą w tego rodzaju historiach na 
drogach publicznych obłoŜone są  stawkami podstawowymi. To są 
zupełnie inne pieniądze. Moja odpowiedź brzmi, nie, tylko i wyłącznie 
kolej. Ja bym tutaj dodał, moŜe nie powinienem, do uwagi pana radnego, 
niewątpliwie stawki podstawowe na zajęcie pasa drogowego obciąŜają, 
są kosztem dla kolei i w tym wypadku niewątpliwie jest to element 
cenotwórczy. W związku z powyŜszym moŜe się przekładać na 
wysokość biletów dla zwykłych mieszkańców. Jest to uwaga na 
marginesie. 
 
Radny JAROSŁAW GORECKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałbym zwrócić uwagę, Ŝe 
najczęściej jeŜeli chodzi o opłaty z tytułu zajmowania pasa drogowego to 
są opłaty pobierane z tytułu reklam. Ta opłata w wypadku PKM jest 
wyłącznie z tego tytułu, Ŝe nad jezdniami są wiadukty. Nie słuŜą one do 
Ŝadnej reklamy. Wiadukty zostały tak zaplanowane, Ŝeby ułatwić Ŝycie 
mieszkańcom Gdańska i niewątpliwie to, o czy powiedział przed chwilą 
pan dyrektor, efekt byłby taki, niestety tak jest skonstruowane prawo, Ŝe 
za wiadukty nad jezdniami, Ŝe jest to zajęcie pasa drogowego, mimo, Ŝe 
nie jest to z reklamami ani z innego rodzaju działalnością. Na pewno ten 
koszt byłby przerzucony na cenę biletów. Dziękuje bardzo. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Szanowni państwo, nasuwa Mie się pytanie, pan dyrektor moŜe na ten 
temat coś dopowie. Jak wygląda, jeŜeli chodzi o traktowanie spółki SKM, 
bo ona na pewno tez ma jakąś infrastrukturę, moŜe energetyczną, moŜe 
podobną jak tu  w tym wypadku, czy spółki PKP, czy ZKM. Czy jest tu 
jakaś równoległość, czy to są zupełnie inne przypadki. Dziękuję. 
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MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Panie radny, tę sprawę regulują przepisy. Jeśli chodzi o PKP, większość 
obiektów, które znajdują się w pasach drogowych, w rzeczywistości  
w związku ze starym prawem, czy z dawnymi przepisami prawa 
geodezyjnego i kartograficznego, to jest własność kolei, ale znajduje się 
kilka obiektów, które są w pasie drogowym, a własność jest gminy 
Miasta Gdańska. Ustawa o drogach publicznych mówi w ten sposób  
i tutaj ma zastosowanie przepis, Ŝe te obiekty, które przed rokiem 1985, 
czyli rokiem, w którym ustawa o drogach publicznych weszła w Ŝycie,  
i nie przeszkadzają drodze nie podlegają opłacie. Dlatego nie ma takiej 
opłaty w stosunku do pewnych, ale to są te rzeczy, które były przed 
rokiem 1985. To, co się w tej chwili dzieje, to jest zupełnie nowa jakość  
i nowa rzecz, która temu przepisowi nie podlega. Infrastruktura 
tramwajowa płaci dzierŜawę, to są kwestie dzierŜawy, które spółka ZKM 
wnosi do miasta. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK  
Chciałem nawiązać do wypowiedzi kolegi Goreckiego. Rozumiem, Ŝe  
w ostatnich wyborach samorządowych na wiadukcie PKM nad  
ul. Słowackiego wisiały banery marszałka Struka, rozumiem, Ŝe były one 
gratis w pakiecie od PKM dla pana marszałka, tak? 
 
MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Przyznam szczerze, Ŝe nie potrafię odpowiedzieć tak dokładnie na to 
pytanie, natomiast powiem tak, wszystkie reklamy, które znajdują się  
w pasach drogowych, to są reklamy, na które jest decyzja na zajęcie 
pasa drogowego i muszą być płatne. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Czy te opłaty obniŜone równieŜ jak i większość skali, dotyczą inwestycji 
pod Forum Radunia? Czy tam teŜ ten problem będzie wywierał na 
rachunek ekonomiczny. 
 
MACIEJ RADOWICZ – Zast ępca Dyrektora Zarz ądu Dróg i Zieleni  
Inwestycja Forum Radunia, jeśli chodzi o styczność z pasami 
drogowymi, to jest głównie tzw. zewnętrzny układ komunikacyjny  
i wszystko to, co jest wykonywane m.in. wiadukty, tunele itd. słuŜy 
potrzebom ruchu drogowego, w związku z powyŜszym z samej swojej 
natury nie moŜe być obłoŜony Ŝadnymi opłatami. Na przykład wiadukty  
w ciągu ul. Armii Krajowej, tunel w ciągu ul. Podwala Grodzkiego 
przechodzący pod Podwalem Grodzkim, natomiast wszystkie inne 
komercyjne, kubaturowe, nie znajdują się w pasie drogowym, a jako 
takim nie podlegają reŜimowi prawa o drogach publicznych. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękujemy za wyjaśnienie. Wyczerpaliśmy wszystkie głosy w dyskusji. 
Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 345? 
 

Za    -        26 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        7 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/312/15 
 

zmieniaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
ustalenia wysoko ści stawek opłat za zaj ęcia pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarz ądcą jest 
Prezydent Miasta Gda ńska na cele niezwi ązane z budow ą, 

przebudow ą, remontem, utrzymaniem i ochron ą dróg 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
 

 

 

33) zmieniającą uchwałę w sprawie 
nadania statutu Domowi 
Integracyjno – Rodzinnemu – 
jednostce budŜetowej (druk 337)  

                   
 

 
 
 
 

MAGDALENA GRABARCZYK BRÓDKA – Dyrektor Domu 
Integracyjno-Rodzinnego w Gda ńsku  
Przedstawiła projekt uchwały druk 337 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 337? 

Za    -        31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/313/15 
 

zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie nadania statutu  
Domowi Integracyjno – Rodzinnemu – jednostce 

bud Ŝetowej 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

34) zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia odpłatności za pobyt 
dziecka w Ŝłobkach i klubach 
dziecięcych Gdańskiego Zespołu 
śłobków (druk 317)  

 
 
 

KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Gda ńskiego Zespołu śłobków  
Przedstawiła projekt uchwały druk 317 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 317? 
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Za    -        31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/314/15 
 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie ustalenia odpłatno ści za 
pobyt dziecka w Ŝłobkach i klubach dzieci ęcych 

Gdańskiego Zespołu śłobków 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

35) zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia statutu Gdańskiego 
Zespołu śłobków na jednostki 
budŜetowej Miasta Gdańska  
i Ŝłobków samorządowych 
wchodzących w skład Zespołu 
(druk 318)  

 
 
 
 

KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Gda ńskiego Zespołu śłobków  
Przedstawiła projekt uchwały druk 318 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 318? 
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Za    -        31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/315/15 
 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie ustalenia statutu 
Gdańskiego Zespołu śłobków na jednostki bud Ŝetowej 

Miasta Gda ńska i Ŝłobków samorz ądowych wchodz ących  
w skład Zespołu 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

 

36) w sprawie nadania imienia „Na 
Bursztynowym Szlaku” Szkole 
Podstawowej Nr 11 w Gdańsku przy 
ul. Stryjewskiego 28 (druk 335 + 
autopoprawka)  

 
 
 
 

 

MARIOLA PALUCH – Zast ępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 335 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głos w dyskusji 
radny Piotr Gierszewski. 
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Radny PIOTR GIERSZEWSKI  
Zabierałem głos co prawda na Komisji Edukacji, ale to była pewna 
wątpliwość natury wychowawczej. Jestem zwolennikiem nadawania 
imion nawet jeŜeli to wymaga pewnej kontrowersji ale mówimy tu  
o wychowaniu. Zawsze dla dziecka, dla młodzieŜy waŜne jest to, Ŝe 
patronem jest konkretna osoba lub konkretna grupa ludzi 
charakteryzująca się taką przeszłością, takim Ŝyciorysem, takimi 
wartościami wychowawczymi, nie będę kwestionować, to jest wybór 
środowiska, natomiast to jest sprawa nasza, urzędników, radnych gdzie 
jest proces nadawania imienia szkole, braliśmy w nim udział czynny, to 
jest tez zaangaŜowanie środowiskowe. Zawsze wspominam, państwo 
pamiętacie, sprzed wielu lat starałem się przekonać, nieskutecznie 
aczkolwiek dyskusja rozgorzała teŜ nad nadaniem imienia szkole na 
Górnej Orunii, ZasłuŜonych Ludzi Morza. Pytałem się kto to jest 
konkretny. To dziś funkcjonuje jak tabula rasa niezapisana, kto jest dla 
kogo zasłuŜonym człowiekiem morza, szukanie konkretnego jest 
trudniejszym procesem, ciekawszym i  ono teŜ mobilizuje środowisko 
wokół tego patrona. Jesteśmy nauczeni, Ŝeby rzeczywiście dziś patrona 
znaleźć trzeba dość mocno szukać ale spróbujmy. Dostrzegam tez sens 
i celowość bursztynu na Stogach i tego szlaku, natomiast pokuśmy się  
o większą aktywność natury wychowawczej. Bardzo przepraszam, Ŝe 
zająłem państwu dwie minuty ale lubię imiennych, a nie bezimiennych 
bohaterów. Dziękuję. 
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Imiennym bohaterem, czy człowiekiem którego imię szkoła miała nosić 
jest Tadeusz Mazowiecki, co spotkało się z ostrymi protestami ze strony 
opozycji. Kilka lat temu nadawali imię Jana Brzechwy, większość  
z państwa pamięta, jak wielka awantura była z tym związana. W kaŜdym 
człowieku i w  kaŜdej decyzji moŜna znaleźć wadę i złą stronę, ale to 
chyba nie o to chodzi. Apeluję o to, Ŝebyśmy spojrzeli na ten świat 
lepszym okiem, bo dojdziemy do granic absurdu. Myślę, Ŝe powinniśmy 
odpowiedzieć pozytywnie na decyzje społeczności szkolnej, która 
wymarzyła sobie taką nazwę szkoły. Nazwa szkoły  jest motywacją do 
uczenia się tradycji i historii dla dzieci uczęszczających do tej szkoły. 
Nazwa „Na Bursztynowym Szlaku” doskonale się wpisuje w lokalizacje 
tej szkoły i tę funkcję motywacyjną zdecydowanie pełni. Moja prośba do 
państwa, Ŝebyśmy jak najbardziej pozytywnie odpowiedzieli na prośbę 
społeczności szkolnej, która wymarzyła sobie taką nazwę. Dziękuję.  
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Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Mam podobne wątpliwości, co pan radny Gierszewski. Instytucja patrona 
jest po to, Ŝeby stworzyć wzorzec dla młodzieŜy, Ŝeby to była osoba, 
której postępowanie zasłuŜyło na identyfikacje, Ŝeby cos z tego wzorca 
czerpać. Nazwa „Na Bursztynowym Szlaku” jest dla mnie trochę dziwna, 
moŜe ona jest bardziej geograficzna. Z drugiej strony nie bardzo mam 
ochotę zmieniać to, co szkoła sobie wymarzyła. Po prostu dziele się  
z państwem swoimi odczuciami. Dziękuję.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI  
Drogi Wojciechu, rozmawialiśmy na komisji Edukacji. Wszystko to, co 
trudne wcale nie musi być łatwe. Ja tylko zachęcam do tego, Ŝebyśmy 
wykazali odrobinę woli dobrej chęci nad tym popracowania. Nic złego nie 
powiedziałem i nie neguję. To jest wybór środowiskowy. Traktujmy 
szkolę jako bardzo fajne miejsce wychowawcze, dajmy im patronów, 
Ŝeby potem z godnością mówili ukończyłem taką szkołę mając takiego 
fantastycznego patrona. Wielu radnych, szczególnie kiedy były sytuacje 
newralgiczne jeŜeli chodzi o sieć szkolnictwa bardzo często wspominali  
i mówili, ja jestem wychowankiem takiej, a takiej szkoły. To jest bardzo 
ciekawe. Nie byłem przeciwny nadaniu akurat takiego imienia, natomiast 
pod wątpliwość daje tylko łatwość przechodzenia z jednego w drugie tak 
skrajnie.  
 
Radna BEATA WIERZBA  
Koledzy powiedzieli, co chciałam powiedzieć, ze to jest decyzja 
autonomiczna szkoły. Proces nadawania imienia jest bardzo długi, od 
pomysłów, decyzji rady pedagogicznej, rady rodziców, samorządu 
uczniowskiego. Przypominam, Ŝe Gdańsk jest stolica bursztynu, być 
moŜe to się wpisuję. Szkoła wybrała sobie  takie imię i widocznie ma 
jakiś pomysł  na program wychowawczy. Zawierzmy tym, którzy to 
wymyślili, przegłosowali i wniosek złoŜyli.  
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Chciałbym odpowiedzieć Piotrowi na temat jego wątpliwości co do ludzi 
zasłuŜonych dla morza. Ja wyliczę jednym tchem nazwiska: Stankiewicz, 
Maciejewicz, Meissner, Borchardt, Jurkiewicz, którzy zrobili tak duŜo dla 
polskiej marynarki handlowej. Nie ma ich nigdzie. Stankiewicz to był 
komendant Lwowa, Maciejewicz to był kapitan kapitanów, Meissner to 
był wieloletni kapitan „Batorego”, Borchardt nie musze mówić, bo to 
nazwisko jest znane, Jurkiewicz pierwszy Polak, który wygrał Operation 
Sail na „Darze Pomorza”. DuŜo jest takich ludzi, którzy mogą naleŜeć do 
tej grupy, dlatego zgadzam się z Wojtkiem, Ŝeby utrzymać tą nazwę „Na 
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Bursztynowym Szlaku”. To jest tak, jak Jedwabny Szlak znane i duŜo 
mówiące. Dziękuje bardzo. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Obawiam się, ze gdyby zapytać uczniów tej szkoły, to tych nazwisk nie 
umieliby wymienić. MoŜe byłoby inaczej gdyby tam był jeden patron. 
Myślę, Ŝe pomijając kontrowersje  związane z wyborem konkretnych 
osób,. To jednak jesteśmy w stanie znaleźć dość bohaterów w naszej 
historii i kulturze, Ŝeby odpowiednich patronów dla naszych szkół 
wspólnie wybrać. Z drugiej strony rozumiem, Ŝe szkoła ma Ŝyczenia. 
Jestem ciekawy jak to się stało i w jaki sposób tą nazwę państwo 
wybrali, ale juŜ nie chcę przedłuŜać dyskusji. Dziękuję. 
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Wiceprzewodnicz ący RMG 
Panie radny Gierszewski, bardzo cenię, ze zabierasz głos i wyraŜasz 
swoją  opinię i tu jak najbardziej chylę czoła. Pozwolę sobie mieć inne 
zdanie i powinniśmy uszanować decyzje społeczności szkolnej i nie 
nadawać na siłę imienia człowieka, tym bardziej, Ŝe nie odbywa się to 
bez perturbacji. Dziękuję bardzo. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI  
Mirku, podałeś argumenty do moich tez. Podałeś nazwiska wielkich ludzi 
ale oni nie są  w haśle zasłuŜonych ludzi dla morza. Tam moŜemy 
wymieniać swoich rodziców, którzy po 40 lat przepracowali w stoczniach, 
gdzie indziej tez są zasłuŜonymi ludźmi morza. Podałeś argument 
świetny osób, ludzi, którzy z imienia i nazwiska powinni być dobrym 
wychowawczym drogowskazem, a dzisiaj ich nie ma. Jak wejdziesz do 
tej szkoły, to tam tablica jest pusta. MoŜe gdyby się pojawiły te nazwiska, 
o których mówisz, albo gdybyśmy zachęcali do wpisywania, to moŜe 
wtedy młodzieŜ by się pytała co ten pan zrobił albo kto to jest. Wtedy ten 
aspekt wychowawczy miałby większe znaczenie niŜ taki ogólny szyld 
„ZasłuŜonych ludzi morza”. To jest inna sprawa. Dziękuję. 
 
Radny JERZY MILEWSKI  
Miałem okazję być w komisji wyborczej w szkole przy ul. Sobieskiego, 
której dyrektorem jest jedna z naszych koleŜanek radnych i ku mojemu 
zdziwieniu zobaczyłem tam tablicę pt. Wielcy matematycy, a na tej 
tablicy nie znalazłem Stefana Banacha. Jestem ciekaw jaka jest 
przyczyna tego, ze Polak, który jest wymieniany za oceanem, w Stanach 
Zjednoczonych jako równy Kopernikowi i podobnym, nie znajduje 
miejsca na tablicy edukacyjnej w szkole dla młodzieŜy. Dziękuję. 
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Radna BEATA WIERZBA  
Chce tylko powiedzieć, Ŝe zaraz wracam do szkoły i pytam 
matematyków dlaczego i nie ma tam wywieszonej takiej osoby. Tyle.  
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Szanowni państwo radni, chciałbym się odnieść do kilku rzeczy ale 
najpierw informacja. Ustawa o systemie oświaty mówi o nadaniu imienia, 
którą przyjmuje społeczność szkoły w trzech gremiach, dzieci, młodzieŜ, 
rodzice i pracownicy szkoły. Rolą radnych przy wypowiedziach 
fantastycznych tych zdań jest teŜ rola notarialna, dlatego, Ŝe przyjęcie 
imienia odbywa się na tamtym poziomie, jest to niestety miałkość prawa 
oświatowego, które na pewno trzeba zmienić. JeŜeli chodzi o Stefana 
Banacha to niedawno państwo radni przyjęli takie imię szkoły na Osowej 
i obydwie szkoły to imię, znanego matematyka, mają. To, o czym mówi 
pan profesor Czauderna, jeŜeli chodzi o program wychowawczy dla tej 
szkoły, nazwa zrodziła się z tego programu wychowawczego. Program 
kulturalno-wychowawczy ale takŜe informacyjny szkoły „Na 
Bursztynowym Szlaku”. Ten program od kilkunastu lat jest realizowany 
m.in. w tej szkole, a takŜe w wielu innych szkołach Polski i Europy, stąd 
teŜ przyjęcie tej nazwy. Ostatnia bardzo waŜna przesłanka. My juŜ 
obecnie nie wybieramy patronów szkół. Uchwała dotyczy nadania 
imienia. Ta zmiana nastąpiła w ustawie o systemie oświaty Chciałbym, 
Ŝebyśmy na to zwracali uwagę, stąd teŜ w Gdańsku są, tak jak pan 
radny podkreślił, szkoły ludzi morza, jest szkoła Hanzy, jest szkoła 
pracowników portu. To są wybrane przez te społeczności ze względu na 
róŜne uwarunkowania nazwy ale co bardzo  waŜne, to jest decyzja 
suwerenna placówki edukacyjnej, tak stanowi ustawa o systemie 
oświaty. Zapewniam, Ŝe program wychowawczy, jeŜeli chodzi  
o Stryjewskiego, oparty jest o program kulturalno historyczno rozwojowy 
dotyczący szkół „Na Bursztynowym Szlaku”, od wielu lat realizowany. 
Stąd wypłynęła nazwa Stogach, teŜ z tej nazwy są dumni, co więcej, 
bardzo blisko są bursztynu, część wydobycia się tam odbywa.  
  
Radna ANNA KOŁAKOWSKA  
Podsumowując, chciałabym powiedzieć, nawiązując nawet do ostatniego 
zdania pana prezydenta, Ŝe na Stogach nazwa „Na Bursztynowym 
Szlaku” brzmi groteskowo. Wystarczy wejść do lasu na Stogach  
i zobaczyć ogromną skalę zniszczeń dokonywanych przez nielegalnych 
bursztyniarzy, to trochę jak zachęta brzmi. Natomiast to, co państwo 
podnieśli, słuszną kwestię, Ŝe mamy całą masę wzorów, które 
moglibyśmy postawić młodzieŜy i nie jest prawda, to co niektórzy  
z państwa mówili, Ŝe dom kaŜdego moŜna przyczepić łatkę, nie do 
kaŜdego. Są takie wzory, który być moŜe mają niedociągnięcia osobiste, 
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ale jednak są to wzory dyskusyjne, przywoływane wielokrotnie. Pan 
kapitan Karol Borchardt gdyby był patronem szkoły to z całą pewnością 
miałby, to taki skutek, Ŝe młodzieŜ sięgałaby po jego ksiąŜki, nauczyciele 
równieŜ, propagowaliby czytelnictwo, wiec warto głębiej się zastanowić  
i w głębi to rozwaŜyć, jeŜeli juŜ mówimy o nadaniu imienia szkole. 
Dziękuję. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Pani radna, nie ja nadaję imię szkole, ani nawet przy całym szacunku do 
państwa radnych. Społeczność szkoły wybiera sobie imię, którą 
przedstawia państwu do przyjęcia. Szkoła im. Karola Borchardta jest na 
Biskupiej Górce, naprawdę fantastyczna szkoła podstawowa, która tam 
funkcjonuje. Jeszcze raz podkreślę, szkoła na Stogach dlatego wybrała 
to imię, bo chce tez działać w pracy wychowawczej dla dzieci i młodzieŜy 
z tego rejonu równieŜ ze względu na to, co się dzieje na Stogach, ja to 
powiedziałem, tylko proszę uwaŜnie się w to wsłuchać, to teŜ jest 
program wychowawczy z tym związany. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Przypomnę, Ŝe jest to druk 335 z autopoprawką. Kto  
z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 335 z autopoprawką? 

 
Za    -      24 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        8 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/316/15 
 

w sprawie nadania imienia „Na Bursztynowym Szlaku” 
Szkole Podstawowej nr 11 w Gda ńsku  

przy ul. Stryjewskiego 28 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.  
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37) w sprawie określenia kryteriów 
rekrutacji na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego na 
zajęcia do Pałacu MłodzieŜy  
w Gdańsku, placówki opiekuńczo-
wychowawczej prowadzonej przez 
Gminę Miasta Gdańska (druk 342)  

 
 
 
 

MARIOLA PALUCH – Zast ępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 342 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 342? 

 
Za    -        31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/317/15 
 

w sprawie okre ślenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie 
post ępowania rekrutacyjnego na zaj ęcia do Pałacu 

Młodzie Ŝy w Gdańsku, placówki opieku ńczo-wychowawczej 
prowadzonej przez Gmin ę Miasta Gda ńska 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
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38) w sprawie określenia kryteriów 
rekrutacji na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego na 
zajęcia do Gdańskiego Ośrodka 
Kultury Fizycznej w Gdańsku, 
placówki opiekuńczo-wychowawczej 
prowadzonej przez Gminę Miasta 
Gdańska (druk 343)  

 
 
 

 

MARIOLA PALUCH – Zast ępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 343 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 343? 

 
Za    -        32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/318/15 
 

w sprawie okre ślenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie 
post ępowania rekrutacyjnego na zaj ęcia do Gda ńskiego 

Ośrodka Kultury Fizycznej w Gda ńsku, placówki 
opieku ńczo-wychowawczej prowadzonej  

przez Gmin ę Miasta Gda ńska 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
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39) w sprawie wprowadzenia 
kryteriów rekrutacji na pierwszym 
etapie postępowania do Bursy 
Gdańskiej imienia Ireny Sendlerowej 
z siedzibą przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52 w Gdańsku 
(druk 346)  

 
 
 
 

 

MARIOLA PALUCH – Zast ępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 346 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu druk 346? 

 
Za    -        31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/319/15 
 

w sprawie wprowadzenia kryteriów rekrutacji na pier wszym 
etapie post ępowania do Bursy Gda ńskiej imienia Ireny 
Sendlerowej z siedzib ą przy ul. Podwale Staromiejskie 

51/52 w Gdańsku 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
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40) w sprawie powołania Zespołu do 
spraw zaopiniowania kandydatów 
na ławników do sadów 
powszechnych na kadencję  
2016-2019 (druk 344)  

 
 
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewodnicz ąca Komisji Samorz ądu i Ładu 
Publicznego  

Przedstawiła projekt uchwały druk 344 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Zespół zajmuje się tylko tym, czy spełniają kryteria. Opinia nie 
dotyczy kwalifikacji? 
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewodnicz ąca Komisji Samorz ądu i Ładu 
Publicznego  

Dokładnie. W związku  z powyŜszym podjęcie przedmiotowej uchwały 
jest zasadne. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 344? 

Za    -        32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/320/15 
 

w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników do sadów powszechnych  

na kadencj ę 2016-2019 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
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41) w sprawie  rozpatrzenia  skargi  
na czynności Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 338)  

 
 
 

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 243 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk ? 

Za    -        31 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/321/15 
 

w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na czynno ści  
Prezydenta Miasta Gda ńska 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

 
42) w sprawie  rozpatrzenia skargi 

na działania Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 341)  

 
 
 
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 341 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 341? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/322/15 
 

w sprawie  rozpatrzenia skargi na działania  
Prezydenta Miasta Gda ńska 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
 

43) w sprawie  rozpatrzenia  skargi  
Pana Hilarego Przybylskiego na 
działania Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 347)  

 
 
 

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 347 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 347? 
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Za    -        32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr XII/323/15 
 

w sprawie  rozpatrzenia  skargi   
Pana Hilarego Przybylskiego na działania  

Prezydenta Miasta Gda ńska 
 

z dnia 25 czerwca 2015 r.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.  
 

 
 
 

44) w sprawie  rozpatrzenia  skargi  
na działania Dyrektora Gdańskiego  
Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych (druk 348)  

 
 
 
 
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 348 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
przyjęciem projektu druk 348? 

Za    -        32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr XII/324/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektor a 
Gdańskiego Zarz ądu Nieruchomo ści Komunalnych 

 
z dnia 25 czerwca 2015 r.  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  

 

 

 
PUNKT 8 

 
INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH   
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA  

 
 
 

Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Prezydenta Miasta 
Gdańska stanowią odpowiednio załączniki nr 51 i 52 do protokołu. 

 
 
 

PUNKT 9 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE  
 
 
 
Radna BEATA WIERZBA  
W odpowiedzi na zarzut pana Milewskiego, ze w szkole nie ma 
matematyka polskiego pochodzenia. Sytuację wyjaśniłam. Wicedyrektor 
oddzwoniła. Wisi tam koło sali nr 17 klasy matematycznej plansza  
z wydawnictwa Matematyka  z Plusem. To przyszło jako materiał 
dydaktyczny. Zapewniam pana radnego, jak i wszystkich państwa, Ŝe 
szkoła wychowuje w duchu obywatelskim. Nasi uczniowie brali udział  
w budowaniu Strategii Gdańsk 2030, to nasi uczniowie brali udział  
w obchodach 70. rocznicy wybuchu II wojny światowej w ECS, to nasi 
uczniowie w  ten poniedziałek razem z księdzem byli w Domu Samotnej 
Matki i tam teŜ opiekowali się podopiecznymi, to teŜ nasi uczniowie 



112 
 

jeŜdŜą raz w tygodniu w czwartek do Hospicjum w Sopocie, gdzie 
organizują czwartki z pieczeniem ciastek, to nasze fryzjerki jeŜdŜą do 
Domu Samotnej Starości, tam teŜ opiekują się podopiecznymi. Myślę, Ŝe 
robimy duŜo dobrego i nie oceniajmy szkoły przez pryzmat tego, Ŝe nie 
ma na korytarzu, zaznaczam, bo pracownie są zamknięte, nazwiska 
matematyka z polskim pochodzeniem. Dziękuję. 
 
Radny PIOTR WALENTYNOWICZ  
Ja dosłownie bardzo króciutko, dwa zdania odnośnie głosowania  
w sprawie pomnika Anny Walentynowicz. Chciałbym wszystkim bardzo 
serdecznie podziękować. Jest to bardzo piękny gest, za który w imieniu 
swoim jak i całej rodziny, wszystkim wam bardzo dziękuje.  
 

 
 

PUNKT 10 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Szanowni państwo, wyczerpaliśmy porządek obrad sesji. W związku  
z okresem urlopowym Ŝyczę państwu udanego wypoczynku, urlopu  
i pogody. 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1410 

 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
Protokół sporządziła 
Na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Karolina Mróz 
 


